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Milí spoluobčané,

definitivně tu máme léto. Nejprve malé ohlédnutí za červnem.

Stavební firmě jsme předali současná sportoviště za tělocvičnou 
základní školy, aby místo nich vznikla dvě nová hřiště pro oprav-
du mnoho sportů. Předpoklad dokončení je v říjnu, odkdy budou 
hřiště k dispozici jak škole, tak všem újezdským sportovcům. 

Proběhla další jednání o řešení technických záležitostí parkoviš-
tě u nádraží. Projekt parkoviště spolu s projektem rekonstrukce 
Staroklánovické ulice plánujeme na podzim představit veřejnos-
ti. A na konci června si nejen děti užily Den dětí s hasiči. Skvělá 
akce. 

Dobrá zpráva dorazila z magistrátu. Na základě naší žádosti 
byla schválena dotace na nákup nové cisternové automobilové 
stříkačky pro naše hasiče. Auto okamžitě objednáme, chceme, 
aby bylo vyrobené do roku 2026, kdy újezdský sbor dobrovol-
ných hasičů bude slavit 100 let od svého založení. Naši hasiči si 
nejmodernější techniku zaslouží.

Přes léto si trochu odpočineme, začátek školního roku bude na-
bitý událostmi. Poslední srpnovou sobotu Kangsim pro děti po-
řádá odpoledne plné sportu a zábavy, po kterém bude násle-
dovat letní kino. Hned další sobotu slaví 100 let újezdský fotbal 
a o týden později má 90. výročí naše škola. 

Závěrem bych chtěl všem dětem popřát prázdniny plné různých 
dobrodružství, dospělým pak příjemné dovolené, nebo i jen pár 
dní volna, abychom načerpali tolik potřebnou energii do dalších 
měsíců. Léto je k tomu ideální doba.

Krásné léto!
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ZPRÁVY
Z RADY

SMLOUVA S ÖMV ČESKÁ REPUBLIKA, S.R.O
Rada vzala na vědomí reakci spol. ÖMV Česká republika,
s.r.o na výzvu k vyklizení pozemků a informaci, že uvede-
ná společnost užívá od 1. 6. 2024 pozemky bez právní-
ho důvodu. Rada prověřila tajemníka úřadu obstaráním 
nabídky na zajištění právních služeb v této záležitosti.

Z JEDNÁNÍ RADY DNE 18. 6.:

POPTÁVKOVÉ ŘÍZENÍ NA OPRAVU CHODNÍKU
Rada projednala výsledky poptávkového řízení na opravu části 
chodníku v Novosibřinské a neschválila uzavření smlouvy o dílo 
na realizaci této zakázky z důvodu vysoké finanční náročnosti. 

ODBORNÁ POMOC – PŘÍPRAVA ZÁMĚRU NOVÉ 
POLIKLINIKY
Rada souhlasila s nabídkou ČVUT, Fakulty architektury, Ústavu 
nauky o budovách, na odbornou konzultaci přípravy záměru 
realizace nové polikliniky Rohožník. ČVUT zajistí mj. vypracová-
ní základního stavebního programu, určení minimálních ploch  
a objemů stavby nebo návrh celkové koncepce uspořádání 
polikliniky.

ÚČETNÍ ZÁVĚRKY PŘÍSPĚVKOVÝCH 
ORGANIZACÍ
Rada schválila účetní závěrky Masarykovy základní ško-
ly, Mateřské školy Rohožník, 1. Mateřské školy, Mateřské 
školy Sluníčko a Mateřské školy Sedmikráska za rok 2023.

OPRAVA PLOTU 1. MŠ ČENTICKÁ
Rada schválila uzavření objednávky na opravu plaňkového 
plotu v 1. MŠ Čentická u firmy Marek Eibich, Truhlářství, za 
celkovou částku 240 tis. Kč. Oprava bude hrazena z prostředků 
dotace MHMP.

Michal Hazdra, starosta

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 21 DNE 3. 6.: 

ICZ E-SPIS, DOPIS ONLINE
Rada schválila objednávku nových modulů spisové služby 
ICZ e-spi, a to konkrétně „Modul hromadná konverzní poš-
ta, „Modul dopisu on line“, „Modul automatizované procesy“              
a „Modul vizualizace el. podpisu", dále služby Dopis Online, 
a to zejména z důvodu rychlejšího a snazšího vyřizování do-
pravních přestupků. Moduly však budou využívány celým úřa-
dem. Významným přínosem bude snížení časové náročnosti 
při zpracování zásilek, úspora nákladů na tisk a přípravu                        
k odeslání. Doručování zásilek bude zajišťovat Česká pošta.

NÁKUP POZEMKU NA ROHOŽNÍKU
Rada souhlasila s návrhem na uzavření kupní smlou-
vy na pozemek parc. č. 4281/15 o výměře 6300 m² v k.ú. 
Újezd nad Lesy se společností ŠEBEROV REALITY za cel-
kovou kupní cenu 6300 Kč a s předložením této smlou-
vy na jednání zastupitelstva MČ. Na předmětném po-
zemku prodávající na své náklady vybuduje nový park.

Z JEDNÁNÍ RADY DNE 6. 6.:

ZMĚNA ÚZEMNÍHO PLÁNU
Rada souhlasila s podáním Žádosti o odstranění nesouladu 
mezi platným Územním plánem sídelního útvaru hl. m. Pra-
hy a upraveným návrhem Metropolitního plánu, a to v souvis-
losti se zrušením ploch zeleně mezi ulicemi Donínská a Dra-
žická, resp. zabránění jejich přeměně na stavební pozemky. 
Text žádosti připravil zastupitel Petr Kučera a byl předložen na 
jednání ZMČ Praha 21.

4. 8. 

ÚJEZDSKÉ 
SRPNOVÉ 
ZVONĚNÍ

14. 9.

90 LET
ZÁKLADNÍ
ŠKOLY
program
na str. 9

31. 8.

DEN PRO
DĚTI S
KANGSIMEM
od 13 hodin
Multifunkční
hřiště v Čentické

7. 9.

100 LET
FK ÚJEZD
NAD LESY
od 10 hod.
fotbalové hřiště
v Čentické
viz str. 29

od 11.45 hodin
viz str. 27

KALENDÁRIUM NA LÉTO

31. 8. 

LETNÍ KINO
od 20.30 hodin
viz str. 2

JAK VYCHÁZÍ ÚZ

Újezdský zpravodaj v srpnu nevychází, následující číslo časopisu 
proto najdete na webu praha21.cz a samozřejmě také 
ve svých domovních schránkách koncem prvního zářijového týdne. 

Redakce ÚZ přeje krásné léto!
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KLUBOVNA
SENIORŮ 
10. července a 21. srpna 
od 9.30 hodin

Na multifunkčním sportovišti v Četnické ul.                            

V případě nepříznivého počasí se přesuneme 

do klubovny v Polyfunkčním domě. 

Přijďte si popovídat. Kateřina Bláhová,       

Zuzana Dastychová st., Alena Motejlová

KALENDÁRIUM NA LÉTO

O ČEM
JEDNALO
ZASTUPITELSTVO
Michal Hazdra, starosta

Již podeváté v tomto volebním období se členové zastupitelstva 
sešli na jednání, které se konalo 17. 6. 2024 v Divadelním sále 
Masarykovy ZŠ. Po úvodních procedurách byl schválen pro-
gram jednání, zařazení dodatečného bodu týkajícího se situace 
spojené s vypršením nájemní smlouvy spol. ÖMV na pozemku, 
kde se nachází čerpací stanice, nenašlo dostatečnou podporu.

Zastupitelstvo pak schválilo materiál Plnění rozpočtu MČ Pra-
ha 21 za 1. čtvrtletí 2024, jehož saldo bylo v uvedeném období 
přebytkové ve výši 7,2 mil. Kč. Následně byla odsouhlasena 
účetní závěrka a závěrečný účet MČ Praha 21 za rok 2023.

Dalším bodem, nad kterým byla jednomyslná shoda, byla         
žádost o odstranění nesouladu mezi platným Územním plá-
nem sídelního útvaru hl. m. Prahy a upraveným návrhem Met-
ropolitního plánu ve věci rušených zelených ploch mezi ulicemi 
Donínská a Dražická, resp. zabránění jejich přeměně na sta-
vební pozemky.

Následně zastupitelstvo neschválilo nabídku soukromého vlast-
níka na prodej pozemku parc. č. 4312/29 v k.ú. Újezd nad Lesy. 
Schválena byla kupní smlouva na pozemek parc. č. 4281/15     
v k.ú. Újezd nad Lesy se společností ŠEBEROV REALITY, která 
na předmětném pozemku vybuduje veřejný park, a to na svo-
je náklady. Celková kupní cena byla stanovena na 6300 Kč. 
Vznikne tak další volně přístupná parková plocha v majetku 
městské části v oblasti sídliště Rohožník.

Po interpelacích občanů a zastupitelů a jejich zodpovězení 
bylo jednání ukončeno. Další jednání zastupitelstva městské 
části Praha 21 je plánováno na 16. září 2024.

CYKLICKÁ DERATIZACE

Od 19. 8. do 6. 9. bude probíhat cyklická deratizace v následujících 
místech a ulicích:

Rohožnická x Lukovská
Staroklánovická – u ZŠ a úřadu
Bečvářská – až po ČOV
Čentická – včetně č. parc. 1347/15
Novosibřinská
Polesná

Starokolínská
Staroújezdská -  včetně č.parc. 346/12
Velimská x Kojická
Klešická
Zaříčanská
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PŘELOŽKA: 
PO LETECH DOUFÁNÍ
A ČEKÁNÍ, ŽE BY UŽ?
Richard Koza, místostarosta a radní pro dopravu

Dostavba Pražského okruhu (dálnice D0, úsek 511) u Běchovic 
a stavba přeložky silnice I/12 Běchovice – Úvaly představu-
jí významné projekty, jejichž cílem je zlepšit dopravní situaci               
v našem bezprostředním okolí. Usnadnit průjezd tranzitní dopra-
vy nebo ji úplně vyloučit. Přinést úlevu našim přetíženým komu-
nikacím a zvýšit bezpečnost na silnicích. Realizace obou staveb 
je náročná a vyžaduje spolupráci mnoha odborníků z různých 
oblastí, včetně inženýrů, architektů, ekologů a dalších. Začátek 
projektové přípravy přeložky spadá dávno do 90. let minulého 
století. Financování je zajištěno z národních zdrojů, přičemž část 
prostředků bude také pocházet z fondů EU.

Stavba přeložky zahrnuje výstavbu zcela nových úseků silnic, 
řady mostů a mimoúrovňových křižovatek, které propojí existující 
dopravní síť s novými trasami. Je navržena tak, aby zajišťovala 
plynulý průjezd vozidel a minimalizovala dopravní zácpy. Z hle-
diska dopravní infrastruktury by mělo dojít k výraznému zlepše-
ní plynulosti dopravy a zvýšení bezpečnosti, neboť nové úseky 
jsou navrženy s ohledem na moderní bezpečnostní normy. Měla 
by se snížit hluková a emisní zátěž v hustě osídlených oblas-

tech, což pozitivně ovlivní kvalitu života obyvatel. Součástí pře-
ložky budou zvukové bariéry, zelené pásy a opatření k ochraně 
vodních toků a dalších přírodních zdrojů. Projekt je koncipován 
s ohledem na minimalizaci zásahů do krajiny a zachování bio-
diverzity.

Aktuálně lze s potěšením konstatovat, že práce v terénu už za-
počaly. V úseku 511 už probíhají zemní práce, které jsou ne-
zbytným předpokladem pro provedení archeologického průzku-
mu v délce devíti měsíců. Zadávací řízení na zhotovitele bylo            
zahájeno už koncem roku 2023 a stále ještě probíhá. Předpo-
kládaná hodnota zakázky přesahuje 15 mld. Kč bez DPH. Rov-
něž stavba přeložky bude brzy znatelná v terénu. V současné 
době už probíhá hodnocení nabídek na realizaci zemních prací 
pro záchranný archeologický výzkum. Cílem Ředitelství silnic            
a dálnic je vyhodnotit nabídky a vybrat zhotovitele, aby zemní 
práce mohly být zahájeny v průběhu letošního třetího čtvrtle-
tí. Zadávací řízení na zhotovitele stavby přeložky se připravuje       
a zadávací dokumentace ještě zveřejněna nebyla. Realizace 
stavby se předpokládá během 2025-2027.

Stavba dálničního okruhu i přeložky I/12 jsou zásadním a dlou-
ho očekávaným krokem k modernizaci dopravní infrastruktury 
v našem okolí. Slibujeme si od něj výrazné zlepšení dopravy, 
vyšší bezpečnost na silnicích a pozitivní vliv na životní podmín-
ky nás všech. Současně pevně doufáme, že tento rozvoj bude 
udržitelný a přínosný pro budoucí generace. Simulovaný průjezd 
budoucí trasou najdete pod odkazem https://www.silnicei12.cz/
galerie. Tak teď už se snad konečně dočkáme. Pěkné léto!
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S NOVÝM ZDRAVOTNÍM 
STŘEDISKEM NÁM 
POMŮŽE I ČVUT
Alena Motejlová, místostarostka

Ptáte se mě osobně a také na sociálních sítích na rekonstrukci 
zdravotního střediska Rohožník. V nedávné době jsem také ob-
držela informace, že se množí příspěvky opozičních zastupitelů 
i občanů, kteří chtějí vědět víc o jeho připravované výstavbě. 
Zájem o vybudování kvalitní zdravotní péče u nás v Újezdě nás 
pochopitelně těší. Průběžné informace poskytuji na zastupitel-
stvu, v článcích ÚZ a na sociálních sítích. Je pravda, že o no-
vém zdravotním středisku se hovoří již dlouho a nikdo z našich 
předchůdců tento problém nevyřešil. Jaké jsou konkrétní kroky, 
které jsem učinila? Jsme ve fázi projektového záměru, který kon-
zultujeme s architekty i s odborníky z akademické sféry. Absol-
vovali jsme řadu jednání a schůzek, a tím se posouváme opět 
o kousek blíže k cíli. A ten je jednoznačný. Moderní zdravotní 
středisko, které si Újezd a jeho obyvatelé plně zaslouží.

S potěšením vám mohu sdělit pozitivní zprávu: rada MČ schváli-
la spolupráci s odborníkem z ČVUT, který se specializuje mimo 
jiné na výstavbu zdravotnických zařízení. ČVUT vypracuje expert-
ní posouzení záměru, základní stavební program, určí minimální 

plochy a objemy stavby a navrhne celkovou koncepci uspořá-
dání polikliniky, do níž se podaří umístit co nejvíce specializací 
a odborností lékařů.

Mnohým z vás může připadat, že předprojektová příprava 
trvá dlouho. Ano, souhlasím. Je to složitý proces. Ale přípravu 
rozhodně nechceme podcenit, od ní se odvíjí vše následující. 
Naším cílem je vytvořit kvalitní, energeticky neutrální stavbu, 
která bude současně splňovat představy lékařů i pacientů               
o moderním zdravotním středisku. 

K 1. 7. se stává účinnou i část stavebního zákona, která se týká 
povolovacího procesu, jenž by se tak měl významně urychlit.
Bohužel zatím platí dosavadní prováděcí předpisy spjaté se sta-
vebním zákonem, neboť nové se doposud nepodařilo schválit. 
Uvidíme tedy, jak rychle se je podaří uvést v život. Přesto doufá-
me, že již realizovaná zákonná úprava pomůže zásadně zkrátit 
dobu nutnou k získání stavebního povolení. 

Také vás mohu ujistit, že o své lékaře nepřijdete, součástí naší 
přípravy je i zřízení provizorních ordinací pro lékaře, kteří se 
pak budou moci vrátit zpět do nové budovy. Již jsme spolu 
se zastupitelkou a lékařkou Kateřinou Bláhovou a starostou                   
Michalem Hazdrou absolvovali s našimi lékař jednání; jsou tedy                   
s provizoriem obeznámeni a s tímto řešením souhlasí. Také jsme 
získali předběžný souhlas Hygieny hl. m. Prahy. O dalším postu-
pu prací vás budu průběžně informovat.

Vizualizace moderních budov zdravotnických zařízení jsou ilustrační.
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KOMPLETNÍ 
VÝSLEDKY ANKETY

ANKETA 
K DOPRAVĚ 
V OKOLÍ ŠKOLY: 
DRUHÉ KOLO
Richard Koza, místostarosta a radní pro dopravu
Vladimír Vlachovský, dopravní komise

Druhé kolo ankety, jejímž cílem bylo zmapovat dopravní situaci 
v okolí budov naší ZŠ, je za námi. Proběhlo 1. 5. - 20. 5. opět 
elektronicky. Účelem opětovného kola bylo buď vyvrátit, nebo 
potvrdit výsledky vzešlé z předchozího kola (proběhlo loni na 
podzim), a tím se vyhnout nahodilostem. Počty došlých odpo-
vědí i zastoupení jednotlivých respondentů napříč územím byly 
podobné těm z prvního kola. Výsledky obou kol jsou dost po-
dobné a liší se v podstatě jen velmi nepatrně pouze v některých 
jemných detailech. Strategie zopakovat stejnou anketu se tedy 
plně osvědčila a získané poznatky byly validovány.

Nesporným přínosem ankety je celá řada komentářů a vyjád-
ření v odpovědích na otevřenou anketní otázku. Přinášejí osob-
ní pohled konkrétních respondentů. Všechna vyjádření budou      
zohledněna jako náměty pro návrh zlepšujících opatření. To je 
následný krok, na kterém již v dopravní komisi pracujeme. Ně-
které z námětů jsou navíc relativně snadno realizovatelné.

CO Z DRUHÉ ANKETY VYPLYNULO?
•Potvrdilo se dominantní doprovázení dětí navštěvujících      
I. stupeň ZŠ během jejich příchodu, tak i odchodu ze školy.
•Potvrdilo se, že děti téměř dvou třetin rodičů nepoužívají 
školní autobus. Rovněž se potvrdilo přání zlepšit dostupnost 
MHD vyslovené pouhou necelou třetinou respondentů.
Případné zneprůjezdnění oblasti v okolí školy během           

ranních hodin setrvale nemá nijak obzvlášť výraznou pod-
poru. Názor na zneprůjezdnění se potvrdil s velmi nepatrným 
posílením negativního postoje k věci.
•Rozhodujícím faktorem pro dovážení dětí je jejich věk.     
Délka cesty daná vzdáleností bydliště od školy není nijak 
zásadním důvodem pro časté zavážení dětí do školy.
•Dominantní obavou, bránící nechat jít dítě samotné, jsou     
nebezpečné dopravní situace.
•Hlavním důvodem pro zavážení dětí autem do školy je       
určité pohodlí nebo synergie: svezení se s rodiči při jejich 
cestě do práce nebo rychlejší cestování. Složitost cesty, délka        
či nedostupnost MHD zábrany nepředstavují.
•Nejžádanějšími změnami jsou zvýšený dohled policie, situ-
ovaný však do značného počtu míst v okolí školy, a možnost 
bezpečného uložení kol a koloběžek. Nejméně žádanou změ-
nou je lepší dostupnost MHD. Úpravy přechodů mají neutrál-
ní odezvu. Nejvíce negativně je vnímáno omezení automobi-
lové dopravy v okolí školy.

Realitou ankety byla opakovaně nízká účast respondentů, mezi 
nimiž celkem pochopitelně dominovaly opět ženy. S ohledem 
na důležitost tématu a poměrně častou a silně zaznívající kritiku 
dopravy se rovněž ukázalo, že ochota obyvatel naší městské 
části podílet se na nějakém řešení, byť pouhou zpětnou vazbou 
prostřednictvím elektronického dotazníku vyplněného odkudko-
liv, se limitně blíží 1 % obyvatel. 

A to je na nějaký zásadnější posun vpřed dost málo. Přesto 
všem respondentům i organizátorům ankety patří velký dík.      
Výsledky ankety najdete na webu naší MČ.

Další kroky směrem ke zlepšení aktuální situace v dopravě po-
vedou od zpracování námětů k návrhům konkrétních realizač-
ních opatření, které budou muset být provedeny ve spoluprá-
ci samosprávy, úřadu městské části, školy, dotčených orgánů          
a policie. 

A v neposlední řadě bude jejich výsledný efekt pochopitelně 
velmi záviset na samotných rodičích a dětech.

i
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ZPRÁVY Z RADNICE

ZPRÁVY Z RADNICE

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
POHODA I SOUBOJE 
POD KOŠEM 
Milan Samec, radní pro územní rozvoj a sport

9. 6. proběhl další ročník nyní již už tradičního turnaje o koš 
starosty 3 na 3. A bylo co sledovat. Počasí nám přálo, a tak 
jsme v 10.00 hod. mohli na multifunkčním hřišti Rohožník přivítat 
7 týmů hlavního turnaje a nově i tři týmy turnaje mladších bas-
ketbalových nadějí. Na hřišti i v hledišti panovala velká poho-
da. Podkresová muzika dotvářela streetovou atmosféru a los 
utvořil dvě skupiny, kde borci z týmů sváděli souboje každý                     
s každým o postup do semifinále. Nebyla nouze ani o zajímavé 
momenty. Smečování do koše je totiž vždy zpestřením a sklízí 
stejné ovace, jako když to tam vlítne „za tři“.

Skupiny nám utvořily semifinalisty, kteří si to rozdali o postup 
do finále křížem. V prvním semifinále změřili síly Újezd Killers          
s týmem Šachové stoly 2.0 Po velmi napínavém zápase nakonec 

vítězství urvali Újezd Killers 5:4 a postoupili do finále. V druhém 
semifinále svedly vzájemný duel týmy Kripl Tripl a HBC Jičín. 
V tomto utkání dominoval Kripl Tripl, který ukončil zápas před 
vypršením času 11:5 a stal se tak druhým finalistou. Hráči týmu 
HBC Jičín a Šachové stoly 2.0 v souboji poražených semifinalistů 
se oklepali a s nasazením se snažili urvat bednu v podobě        
3. místa. Nakonec se to povedlo týmu Šachové stoly 2.0 a vý-
sledkem 4:2 si zajistili bronz. K finálovému zápasu tak nastoupily 
týmy Kripl Tripl a Újezd Killers. 

Naprosto vyrovnané utkání plné emocí a nasazení v dramatic-
kém závěru na svoji stranu převážil Kripl Tripl a výsledkem 7:6 
se tak stal vítězem turnaje. Lehce zklamaní Újezd Killers brali 
stříbro, ale již teď se těší na další ročník. V turnaji mladších se 
v turnaji týmů Bobři – Pink – Mix z vítězství radovali Bobři. Druhý 
flek bral tým Pink a třetí tak skončil Mix. A nebyl by to Újezd, 
kdyby neměl svoji specialitu. Na turnaj dorazil i terénní masér, 
jehož služby využilo hned několik hráčů. Díky všem, kteří si to 
společně s námi užili, nebylo vás málo. Těším se s vámi na další 
ročník. Jen si musíme rok počkat. Ale ten uteče jako voda.
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VEŘEJNÁ HŘIŠTĚ
HŘIŠTĚ A WORKOUT / NADĚJOVSKÁ
(U BLATOVSKÉHO RYBNÍKA)
• vybavení: most, trojhrazda, teleton, trampolína XXL, krokodýl, 
věž, 7x cvičební workoutový prvek, běžecká dráha, pingpongový 
stůl 
• otevřeno: bez omezení 

HŘIŠTĚ OPLANSKÁ / OPLANSKÁ X DRUHANICKÁ
• vybavení: hry s pískem, věž Sněženka, malý lanový park,   
ohniště, pétanque
• otevřeno: bez omezení 

HŘIŠTĚ U II. STUPNĚ ZŠ / POLESNÁ
• vybavení: z důvodu rekonstrukce je přes prázdniny přístupný 
pouze basketbal a ping pong
• otevřeno: po-ne / 9-21 hod.

HŘIŠTĚ IPB / MEZI UL. POŘÍČSKÁ A POLENSKÁ
• vybavení: houpačka, ptačí hnízdo, pískoviště, vahadlová hou-
pačka, kolotoč, velká věž, 2x branka malá 
• otevřeno: bez omezení

MULTIFUNKČNÍ SPORTOVIŠTĚ / ČENTICKÁ
• vybavení: malá věž, velká věz, prolézačka, houpačka, va-
hadlová houpačka, pískoviště, zastínění, multifunkční plocha       

s umělým povrchem, skatepark, dětské dopravní hřiště, altán
• otevřeno: po-ne / 9-21 hod.

PARK PŘED I. STUPNĚM ZŠ / STAROKLÁNOVICKÁ
• vybavení: lezecký kámen, kolotoč, lanová věž, trojhoupadlo
• otevřeno: bez omezení 

PSÍ PLÁCEK / HULICKÁ X SUDĚJOVICKÁ
• vybavení: pískoviště kladina, mašinka, ručkovadlo, houpačka 
koník, piknik set, věž velká, pérovadlo 2x slack-line
• otevřeno: po-ne / 9-21 hod.

PARK Z21 / HULICKÁ X SVOJŠICKÁ
• vybavení: fitpark s posilovacími stroji, psí hřiště, altán, upra-
vené plochy na pétanque
• otevřeno: bez omezení 

HŘIŠTĚ UNIGA / ŠLITROVA X WEISOVA
• vybavení: pískoviště, skřítek (skluzavka), 4 pérovadla, dvě hou-
pačky pérové, domeček, skákací panák
• otevřeno: bez omezení

FITPARK A HŘIŠTĚ LUNÍKOVSKÁ / LUNÍKOVSKÁ X ZALEŠAN-
SKÁ
• vybavení: slack-line, bradla, ripstole kostka, malá bradla,      
2x lavice bench, vahadlová houpačka, dvojhoupačka, proléza-
čka, pérovadlo koník, malá věž, stůl na pingpong, pískoviště
• otevřeno: bez omezení
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SPORTOVNÍ AREÁL KÁCOVSKÁ / KÁCOVSKÁ UL. 
• za tenisovými kurty
• vybavení: boulderová stěna, workoutová sestava, kurt na     
volejbal, multifunkční hřiště s umělou trávou
• otevřeno: po-ne / 9-21 hod.

RÁKOSNÍČEK A FITPARK / ŽLEBSKÁ U PARKOVIŠTĚ
• vybavení: věž velká, hnízdo, domeček, dvou houpačka, péro-
vadlo, houpadlo, pískoviště
• fitpark: stroje na procvičování kloubů (CX-01), ramen (CX-03), 
pasu (CX-06), koordinaci těla (CX-05), surfovací stroj (CX-09),    
lavice (CX-14)
• otevřeno: bez omezení

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ ŽLEBSKÁ / ŽLEBSKÁ U DOMU Č.P. 1616
• vybavení: domeček, vahadlová houpačka, housenka, 2x hou-
padlo, prolézačka s ručkovadlem, dvouhoupačka, lanový park, 
vahadlová houpačka, kolotoč, vahadlová houpačka tabule,   
malované 2D herní prvky 
• otevřeno: bez omezení

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ ŽIŽELICKÁ / ŽIŽELICKÁ UL. U PARKOVIŠTĚ 
• vybavení: věž se skluzavkou, prolézačka, dvouhoupačka
• otevřeno: bez omezení

MULTIFUNKČNÍ ARÉNA ROHOŽNÍK / U KONCE ŽLEBSKÉ UL. 
• vybavení: multifunkční hřiště, streetball
• otevřeno: po-ne / 9-20 hod.

LESNÍ HŘIŠTĚ
BLATOV 
• vybavení: dětské herní prvky, vláček
• otevřeno: bez omezení, provozují Lesy ČR

HODKOVSKÁ 
• vybavení: přírodní posilovna pro seniory
• otevřeno: bez omezení, provozují Lesy ČR 

VELIMSKÁ
• vybavení: dětské herní prvky, domeček
• otevřeno: bez omezení, provozují Lesy ČR

GRILOVIŠTĚ
U ÚJEZDSKÉHO RYBNÍKA
• vybavení: betonový gril s kovovými pláty, posezení, přístřešek 
• otevřeno: bez omezení

SÍDLIŠTĚ ROHOŽNÍK
• vybavení: betonový gril s kovovými pláty, posezení
• otevřeno: bez omezení
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• VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY

NOVINKY 
Z MÍSTNÍ KNIHOVNY
• VLASTIMIL VONDRUŠKA – PROKLETÍ RODU JANO-

VICŮ
• JIŘÍ DOBRYLOVSKÝ – MEČ A PERGAMEN
• JO NESBÖ – NOČNÍ DŮM
• HELEN FIELDS – LÉČEBNA
• KARSTEN DUSSE – MÉ VNITŘNÍ DÍTĚ CHCE VRAŽDIT 

VŠÍMAVĚ
• ALISON BELSHAM – DÍVKY NA KOPCI
• SHARI LAPENA – VŠUDE SAMÍ LHÁŘI
• LUCIE HLAVINKOVÁ – SVÁTEK HADA
• DANUTA CHLUPOVÁ – TŘETÍ TERAPIE
• TOM HANKS – BIJÁK
• FRANCES MAYES – MÍSTO NA SVĚTĚ:              

VŠECHNY VŮNĚ DOMOVA
• JOSH HAVEN – SIBIŘSKÝ KŠEFT

PRO DOSPĚLÉ

PRO DĚTI
• ZUZANA NEUBAUEROVÁ – VTIPY PRO DĚTI: HLODY SE 

ZVÍŘATY
• VERONIKA VÁLKOVÁ – INDIE: KRÁLOVNA Z DŽHÁNSÍ
• JAROSLAV NĚMEČEK – ČTYŘLÍSTEK A KELTSKÝ KRÁL
• NANCY SPRINGER – ENOLA HOLMESOVÁ: PŘÍPAD 

ZÁHADNÉHO PSANÍ
• TANYA STEWNER – ALEA DÍVKA MOŘE: VELRYBÍ ZPĚV
• KAROLÍNA MEIXNEROVÁ – NÁRODNÍ OPRUZENÍ 1., 2.

• JENNY COLGAN – LETNÍ NEBE
• KAREL ŠÍP – BAVIČ
• PETR SOJKA – PRAHA V PROMĚNÁCH ČASU
• DOMINIKA SAKMÁROVÁ – KOREJSKÉ HALUŠKY: 

VESELÉ HISTORKY Z CEST PO JIŽNÍ KOREJI
• NINA B. JÓNSDÓTTIR – ISLAND: ŽIVOT MEZI ŽIVLY

Všem našim čtenářům přejeme klidné, pohodové léto a dětem krásné prázdniny. Otevírací doba knihovny zůstává, 
kromě uzavírky z důvodu revize fondu, stejná. Přijďte si na dovolenou půjčit pěknou knihu či společenskou hru. 
Pro dětské čtenáře je navíc v knihovně připravena prázdninová hra s devíti úkoly. List ke hře a pravidla hry si mo-
hou děti vyzvednou osobně v knihovně nebo je k dispozici ke stáhnutí na webu úřadu MČ. Úkoly je možné odevzdat 
v knihovně do konce září a získat tak drobnou odměnu. Vyberete si záložku. Nebo se Lovci perel přihlásí o 5 perliček 
navíc do sáčku? 
Těšíme se na vás  / Jitka Kašparová a Pavla Jakubcová, knihovnice

Vážení čtenáři,

z důvodu pravidelné revize 
knihovního fondu bude 
knihovna ve dnech 
1. – 12. července 2024 uzavřena.

Výpůjční doba vašich knih 
bude automaticky prodloužena 
až do konce července.

Děkujeme za pochopení
Jitka Kašparová a Pavla 
Jakubcová, knihovnice

UZAVŘENÍ
KNIHOVNY
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• VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY

AUTORSKÉ ČTENÍ
JANY PONCAROVÉ
Eva Danielová

Sluší se i cestou zpravodaje poděkovat paním knihovnicím        
Jitce Kašparové a Pavle Jakubcové za zprostředkování setkání 
se spisovatelkou Janou Poncarovou, která formou autorského 
čtení ve čtvrtek 13. 6. představila své dvě knihy, a to Nultou ho-
dinu (2023) a Vlastní pokoje (2023). Pro své romány si autorka 
převážně vybírá skutečné hrdinky a zároveň silné osobnosti 20. 
století. Kvůli vyhledávání pravdivých informací o nich je psaní 
náročné (Herečka – herečka Jarmila Nováková, Cyklistka – ba-
ronka Blanka Battaglia, Eugenie – hoteliérka Eugenie Egertová 
Janečková). Nultá hodina má vlastní příběh, vymyšlená postava 
hlavní hrdinky Hedviky se zrodila při objevení zarostlé zahrady 
vily v Nové Huti u Dýšiny a nálezu hromady novin z let 1946-1948 
na „kouzelné půdě“ spisovatelčiny roubenky. 

Všichni si z hodin dějepisu pamatujeme roky 1945 a 1948.        
Co se ale odehrávalo mezitím? Spousta otázek a hledání od-
povědí, studování knižních vzpomínek tehdy žijících významných 
osobností: agrárního politika Ladislava Feierabenda (Politické 
vzpomínky I., II., III.) a Marcii Davenportové, dlouholeté přítelky-
ně Jana Masaryka (Jan Masaryk – poslední portrét). Poválečné 
jizvy, otevírání nůžek mezi zahraničním a domácím odbojem,

západním a východním exilem, první svobodné volby 1946 - 
do této atmosféry se po sedmi letech prožitých v Londýně                
a ve vojenské službě v Africe vrací do vyrabované rodinné vily 
Hedvika, která se cítí cizinkou ve vlastní zemi a začíná od nuly… 
Tomu, kdo se zajímá o československé poválečné dějiny, lze jen 
doporučit stejně jako všechny výše zmíněné knihy. 

Kniha Vlastní pokoje je společné dílo Jany Poncarové, fotograf-
ky Dity Pepe a nezávislé nakladatelky a knižní kurátorky Barbo-
ry Baronové. Inspirací k sepsání dvanácti rozhovorů s českými 
žijícími spisovatelkami o jejich tvůrčím čase, prostoru, finanční 
(ne)závislosti a skloubení s rodinnými povinnostmi byla esej 
Virginie Woolfové Vlastní pokoj (1929). Jak se změnilo vnímá-
ní ženy spisovatelky jejich očima po téměř sto letech? Názory 
najdete v jedinečné knize, doplněné fotografiemi spisovatelek 
a modelů pokojů ze sbírek UMPRUM (v 59. ročníku soutěže Nej-
hezčí česká kniha 2023 získala 3. místo v kategoriích Krásná 
literatura a Cena za vynikající polygrafické zpracování).

Tak příjemné čtení doporučené od čtenářky všech dosud vyda-
ných knih J. Poncarové, díky nímž objevíte nová zajímavá místa 
v Čechách spojená s tolik potřebnou znalostí historie, například 
zámek Mirošov s expozicí věnovanou životu a dílu L. Feiera-
benda (byl jeho majitelem 1939 - 1948), pamětní desku M. Da-
venportové na domě v Loretánské 13 nebo výstavu Kniha je 
ART (nejkrásnější a nejunikátnější české knihy od počátku knih-
tisku do současnosti) a Kavkovy knihy v Královském letohrádku          
(7. červen - 24. říjen 2024).
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KLUBOVNA SENIORŮ 
JE TU V LÉTĚ, V ZIMĚ
Alena Motejlová, místostarostka

Klubovna seniorů probíhá každý měsíc, slouží jako místo pro 
příjemné setkávání a popovídání si u kávy či čaje. A nebojte, 
o hladu rozhodně nebudete, k dispozici jsou chlebíčky a koláč-
ky. K tomu nám hraje harmonika a podle možností si také za-
zpíváme. V klubovně se vzděláváme. Probíhají zajímavé krátké 
přednášky na téma cestování, které jsme zhruba před necelým 
rokem zavedli, a které se těší velkému úspěchu.

Klubovna je určena všem, kteří si chtějí popovídat a pobavit se. 
Je zdarma a každá nová tvář je vítaná. Probíhá po celý rok,       
a to obvykle 2x měsíčně. Termíny jsou vždy vypsány v kalendá-
riu na webu www.praha21.cz, anebo v ÚZ. Klubovna probíhá            
i v létě, tentokrát 10. 7. a 21. 8. od 9:30 do 11 hod., kdy se se-
jdeme pod širým nebem na multifunkčním hřišti v Čentické. Když 
je chladněji a v zimě se scházíme v přízemi Polyfunkčního domu. 
Klubovnu seniorů pořádáme společně se Zuzanu Dastychovou 
a zastupitelkou Kateřinou Bláhovou. Vyzdvihnout musím pana 
Tomáše a jeho hudební a pěvecké umění. Poděkování patří za-
stupiteli Petru Sedlákovi, který naši klubovnu podporuje. Někdy 
si i přes jejich nabité diáře udělají čas starosta Michal Hazdra 
a radní Milan Samec, za což jsme vždy rádi. Poděkování patří    
i laskavé podpoře z Úřadu MČ. Já se klubovny účastním také     
a popovídám si s vámi ráda o vašich radostech, i starostech,
a i případných nápadech. A když je to v mé moci, ráda pomohu. 

Vedle klubovny máte možnost i dalšího vyžití například v Klu-
bu aktivních seniorů (KAS) a ve Svazu postižených civilizačními 
chorobami (SPCCH). KAS, jehož předsedkyní je Zuzana Dasty-
chová, pořádá procházky s výkladem po pražských památkách            
a blízkém okolí, zájezdy na hrady a zámky a celou řadu dalších 
aktivit. Předsedkyní SPCCH v Praze 21 je Růžena Řezáčová, pro 
své členy svaz chystá například rekondičními pobyty, vycházky, 
divadla, cvičení na židlích či ve vodě a mnoho dalších věcí. Dal-
ší možnou aktivitou je návštěva Újezdské akademie a Filmového 
klubu, který pořádá ve spolupráci s Úřadem MČ Praha 21 Petr 
Mach. Vzdělávací cykly akademie, například z oblasti umění, 
hudby, dějin nebo zajímavých osobnost, jsou určeny pro občany 
všeho věku. Paleta možností, jak využít volný čas, je pro naše 
seniory dostatečně široká a my budeme jenom rádi, pokud si     
z této nabídky něco vyberete a připojíte se k nám.

PŘÍBĚHY NAŠICH 
SOUSEDŮ
Eva Danielová

V červnu proběhla ve společenském sále Staré pošty v Běchovi-
cích slavnostní prezentace žáků ZŠ z Běchovic, Klánovic, Zelenče 
a Újezda nad Lesy. Představili tak svou několikaměsíční práci     
v rámci projektu Post Bellum „Příběhy našich sousedů“. 

Své žáky a pamětníky přišli podpořit ředitelé a učitelé základ-
ních škol, starostové a zastupitelé obcí, rodiče tvůrců, přátelé 
pamětníků a veřejnost.

Naši žáci 9. E a 9. F (Ondřej Jaroš, Martin Daniel, Barbora 
Chvojková, Michaela Mikynová, Eliška Štěpánová) zachytili pří-
běh paní Marie Podlipné, újezdské pamětnice a rodačky, která 
zde chodila do školy, učila na druhém stupni hlavně češtinu        
a dějepis, a dodnes se se svými žáky setkává v Újezdě nebo 
na třídních srazech. 

Měli možnost naslouchat jejím vzpomínkám na minulost Újezda 
a zachytit tak tuto historii prostřednictvím rozhovorů, záznamů     
a dokumentace. Z téměř tříhodinového vyprávění jsme měli 
možnost vidět pouze šestiminutový záznam. Ovšem na oslavu  
90 let školy, která proběhne 14. 9., se žáci pokusí připravit zá-
znam delší, mapující roky 1939-1990.

Projekty všech čtyř škol jsou již zveřejněny na webové stránce 
www.pribehynasichsousedu.cz/praha-vychod. Kromě projektu 
újezdské školy tu najdete i audiozáznam příběhu běchovického 
fotografa a několikaletého organizátora běhu Mladé Běchovi-
ce Jana Jecha, videozáznam životního příběhu prvního starosty 
Klánovic po sametové revoluci Ivana Karlína a záznam příběhu 
projektantky zdravotnické techniky Hany Malevičové, který zpra-
coval tým ZŠ Zeleneč. 



17

HISTORIE

HISTORIE

EXPEDICE DO HLUBIN MINULOSTI ÚJEZDA NAD LESY / 7. DÍL
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BLATOVSKÁ KOLONIE
 Jan Psota

Posledním zastavením loňské zářijové expedice se stal Blatov, 
který jsem si oblíbil v dětství. O této původně novověké osadě 
Koloděj se během příprav na expedici podařil z pramenů vytě-
žit nový (či lépe řečeno starý a zapomenutý) poznatek, který po-
dobně jako u Újezda, obnoveného v polovině 18. století (před 
rokem 1763), posouvá nejstarší písemnou zmínku o Blatově 
nejen do minulosti, ale odhaluje zároveň skutečného iniciátora 
výstavby této kolonie. 

Toponomastik (odborník na místní názvy) profesor Antonín 
Profous publikoval roku 1947 nejstarší dohledanou písemnou 
zmínku o Blatově z roku 1788, kdy topograf Jaroslav Schaller 
napočítal v Blatově 5 popisných čísel. Tato zmínka je odbornou 
veřejností dosud vnímána jako nejstarší záznam o Blatově, přes-
tože její hodnotu tvoří pouze statistický údaj.

Purkrechtní kniha Koloděj a Běchovic (inv. č. 592) založená roku 
1752 ale hovoří jinak. Kniha uložená ve Státním oblastním archi-
vu v Praze na Chodovci ve fondu Velkostatek Uhříněves totiž ob-
sahuje purkrechtní (zákupní) smlouvy k sedmi nově postaveným 
domům na Blatově z roku 1780, kdy na panství Uhříněves vládl 
František Josef I. kníže z Lichtenštejna. Tyto zakládací listiny byly 
zaknihovány v kanceláři uhříněveského hejtmana Václava Vojtě-
cha Lechnera dodatečně 8. dubna 1797. Schallerův údaj o pěti 
domech nesouhlasí, protože ve skutečnosti stálo roku 1788 na 
Blatově nejméně 7 domů. 

Kniha přináší zakládací listiny z roku 1780 o domech ve 
Starokolínské ulici: čp. 1 (dnes 1143) Martin Zelenka, čp. 2 
(dnes 312) Vojtěch Zelenka, čp. 3 (dnes 213) Václav Chaloupecký,              

čp. 4 (dnes 403) Matouš Chládek, čp. 5 (dnes 1078) Václav 
Douša, čp. 6 (dnes 306) Josef Černý a čp. 7 (dnes 307) Vojtěch-
Douša. Roku 1790 byl zapsán ještě dům čp. 8 (dnes 308), který 
postavil Jan Bartoš. Další urbanistický vývoj pokračoval až roku 
1819, kdy přibyly tři nové domy, a to čp. 9 (dnes 309) Josef Be-
linger a na jižní straně Vídeňské silnice čp. 10 (dnes 310) Václav 
Blažek a čp. 11 (dnes 311) František Budil.

Přestože je purkrechtní kniha úředním dokladem o existenci     
držebností domů nové osady, v důsledku dalšího bádání jsem 
došel ke zjištění, že soubor zakládacích smluv z roku 1780 neza-
chycuje založení osady, ale podchycuje jen kodifikaci práv a po-
vinností u již existujících domů mezi poddanými (držitelů domů) 
a vrchností (majitel domů). Soudobé matriky farnosti Uhříněves 
č. 7 a č. 8 totiž u prvních sedmi domů dokládají matriční události 
už v 70. letech 18. století, čili před rokem 1780, kdy v blatovských  
domech docházelo k rození dětí, sňatkům i úmrtí.

Nejstarší písemné zmínky z let 1788 i 1780 tak mohu díky mat-
rikám posunout až k 25. březnu 1770, kdy byl ve farním kostele 
Všech svatých v Uhříněvsi kaplanem Františkem Wolfem pokřtěn 
Josef, syn mž. Josefa a Roziny Zelenkových „casariis in Blatow 
penes viam comertialem – domkař na Blatově poblíž obchodní 
silnice“, který se narodil v domě, jemuž bylo v lednu 1771 přidě-
leno popisné číslo 2 (dnes Starokolínská 312). Kolonii (osadu) 
Blatov tedy na kolodějských panských pozemcích nezaložil kní-
že František Josef Lichtenštejn, ale jeho předchůdkyně vévod-
kyně Marie Terezie Savojská, která vládla na panství v letech 
1712–1772.
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RADOST ZE SPORTU
JE VÍC NEŽ VÝKONY
Mít za školou běžecký ovál není takovou raritou. Ale aby 
si tu děti mohly zaskákat do výšky, zaházet oštěpem nebo 
třeba zkusit vrh koulí a v tělocvičně k tomu navíc zdo-
lat horolezeckou stěnu, to zase hned tak někdo nemá.                       
U nás v Újezdě naštěstí existuje Školní sportovní klub (ŠSK). 
O spolku, který funguje přesně podle hesla „za málo pe-
něz hodně muziky“, si ÚZ povídal s Radkou Kohoutovou, 
která je předsedkyní klubu a vedoucí atletické přípravky.

Blahoslav Hruška

JAK SPORTOVNÍ KLUB VZNIKL? A JAK JSTE SE DO NĚJ ZAPO-
JILA?
Hledala jsem sportovní aktivity pro svého malého syna a se-
známila jsem se se Zuzanou Olšanovou, bývalou běžkyní, která 
společně s ředitelem školy Mirkem Kurkou v roce 1991 založila 
školní sportovní klub. Zuzana se ujala atletického oddílu, za-
tímco pan ředitel vedl oddíl horolezení. Začala jsem pracovat             
v atletickém oddíle, ale také jsem našla novou inspiraci pro 
svou sportovní vášeň a získala nová přátelství a podporu. Poz-
ději se přidal tanec a volejbal, obojí ale dnes už pod hlavičkou 
klubu není a to si myslím, že je velká škoda.

VY SAMA JSTE MĚLA NĚJAKOU ATLETICKOU PRŮPRAVU?
Kdepak. Původně jsem pracovala v bance jako ekonomka, což 
bylo velmi hektické a časově náročné povolání. Později jsem se 
rozhodla změnit svou kariéru a začala pracovat s dětmi jako tre-
nérka a učitelka. Dodělala jsem si trenérské zkoušky na Fakultě 
tělesné výchovy a sportu UK a dokončila studium pedagogiky 
na Pedagogické fakultě UK. Přineslo mi to radosti z práce, kte-
rou bych už rozhodně neměnila.  

KOLIK JE V KLUBU DĚTÍ A JAKÉ SPORTY TU MOHOU ZKUSIT?
V oddíle atletiky máme 150 dětí a 12 trenérů, spolu s lezeckou 
sekcí je to kolem 240 členů. Ne všichni však chodí do újezdské 
školy. Máme tu i předškoláky a někteří žáci pokračují i poté,     
co jdou z naší školy jinam. Z atletické průpravy nabízíme trénin-
ky ve všech běžeckých disciplínách, včetně překážek, děláme 
skok daleký i vysoký, vrh koulí či hod oštěpem. Vlastně chybí jen 
skok o tyči, ten je ale pro menší děti nevhodný.

PROČ BY MĚLY DĚTI ZAČÍT ZROVNA S ATLETIKOU? 
Protože je univerzální a hodí se jako průprava na pozdější spe-
cializaci a pro všechny další sporty. Atletika vás naučí koordina-
ci, práci s tělem a další pohybové dovednosti. Máme zásadu, 
že u nás může sportovat každý, kdo má zájem a chuť sportovat. 
Neděláme žádné vstupní talentové přijímačky jako do klasic-
kých sportovních oddílů, bereme opravdu každého. Roční člen-
ské příspěvky jsou nízké, nepotřebujete žádnou výbavu, snad 

jen tretry, ale i ty půjčujeme. Vycházíme totiž z toho, že radost   
a nadšení z pohybu je pro děti důležitější než výkonnostní sport. 

NICMÉNĚ ŘADA DĚTÍ, KTERÁ ŠKOLNÍM SPORTOVNÍM KLUBEM 
PROŠLA, TO VÝKONNOSTNĚ DOTÁHLA DOCELA DALEKO, NE?
To ano. Máme mezi známými sportovci i některé naše odcho-
vance. Asi nejznámější je Eliška Klučinová, vícebojařka a dvoj-
násobná olympionička. V Újezdě začínal také Matěj Běhounek, 
který je pilotem českého čtyřbobu, nebo Markéta Plzenská, mis-
tryně republiky na čtvrtku v dorosteneckých a juniorských kate-
goriích.

JAK JSTE SPOKOJENÍ SE ZÁZEMÍM, KTERÉ PŘI ÚJEZDSKÉ ŠKO-
LE MÁTE?
Atletický ovál máme v péči a tak jsme postupně vybudovali ná-
řaďovnu v kontejnerech, pořídili jsme dřevěné posilovací prvky, 
nechali jsme  vyčistit a přelajnovat tartan na oválu a minulý 
rok jsme dodělali sektor i pro vrh koulí. Největší investicí bylo  
vybudování osvětlení areálu, takže můžeme trénovat i v době, 
kdy jsou dny krátké. Velkou výhodou je blízkost lesa, což je ob-
rovský bonus. Uvítali bychom ale, kdyby prostor uvnitř oválu byl 
uzpůsoben pro více aktivit. Chybí tu kvalitní a jednolitý povrch   
a třeba také branky na fotbálek nebo florbal. 

ŠKOLNÍ ROK KONČÍ, CO VÁS ČEKÁ V TOM DALŠÍM?
Pro nás ještě nekončí, o prázdninách se chystáme na tradič-
ní soustředění do Sušice. Od září se opět rozběhnou tréninky         
a účast na soutěžích, což je Přebor Prahy a další závody v rámci 
Prahy a Středočeského kraje. A v roce 2025 nás pak česká jubi-
lejní 20. ročník Běhu za újezdskou sovou. To je také akce, kterou 
ŠSK pořádá, a myslím, že na ni můžeme být hrdí. Jezdí sem 
závodníci až z druhého konce republiky, a nejen náš klub, ale
i celý Újezd se tím docela zviditelní. 
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SLOUPKY ZASTUPITELŮ
 
Stejně jako v minulém, ani v tomto čísle ÚZ nenajdete sloupky zastupitelů. Rubrika zru-
šena nebyla, nadále zůstává v platnosti ustanovení Pravidel pro vydávání Újezdského 
zpravodaje, v němž je zakotveno, že každý zastupitel/zastupitelka má právo na prostor 
pro vyjádření svého názoru, a to v rozsahu max. 1500 znaků s mezerami. Tohoto práva 
ovšem nikdo nevyužil.

Blahoslav Hruška

NOVÉ NÁDOBY NA 
SBĚR JEDLÝCH OLEJŮ
Martin Švejnoha, odbor živ. prostředí a dopravy

Začátkem června jsme přešli na systém sběru organizovaný 
Magistrátem hl. m. Prahy, s tím také souvisí navýšení nádob 
na sběr použitých jedlých olejů od občanů ze stávajících 7 na 
14 nádob, které budou umístěny u následujících stanovišť na 
tříděný odpad:

CHTĚL BYCH TÍMTO PODĚKOVAT RADNICI NAŠÍ 

MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 21, ODBORU OBČANSKO-

SPRÁVNÍMU A JEHO PŘÍJEMNÝM DĚVČATŮM ZA 

MILÝ DÁREK A PŘÁNÍ K MÝM NAROZENINÁM. 

SOUČASNĚ BYCH PODĚKOVAL VŠEM PŘÁTELŮM 

ZE SPCCH, PANÍ ŘEZÁČOVÉ 

A VŠEM MILÝM Z KAS, PANU VODIČKOVI. 

DĚKUJI ZA KRÁSNÉ DÁRKY A BLAHOPŘÁNÍ. 

ŽIJI JIŽ 80 LET V ÚJEZDĚ NAD LESY A VÁŽÍM SI 

DOBRÉHO VZTAHU MEZI LIDMI. 

VŠEM ZE SRDCE DĚKUJI. MIROSLAV HAVRÁNEK

Poděkování

•DRUHANICKÁ/STAROÚJEZDSKÁ
  (U HASIČSKÉ STANICE)
•ZALEŠANSKÁ/LOMECKÁ
•OPLANSKÁ/DOMANOVICKÁ
•OCHOZSKÁ/CÍRKVICKÁ
•HULICKÁ/SOBĚŠÍNSKÁ
•DOMANOVICKÁ/STAROÚJEZDSKÁ
•ŽIVONÍNSKÁ

•ŽLEBSKÁ
•VELEBNÉHO
•VALDOVSKÁ
•ČENOVICKÁ
•NADĚJOVSKÁ/BĚLUŠICKÁ
•ŽEHUŠICKÁ
•BOROVSKÁ
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KONTEJNERY
NA VELKOOBJEMOVÝ
ODPAD

CÍRKVICKÁ/OCHOZSKÁ
HOLŠICKÁ/SUDĚJOVICKÁ
TOUŠICKÁ (U SPOŘITELNY)
ROHOŽNICKÁ (PARKOVIŠTĚ ALBERT)

SOBOTA 13. ČERVENCE

MOBILNÍ SBĚR
NEBEZPEČNÉHO
ODPADU
ÚTERÝ 9. ČERVENCE / PRAHA 21 / TRASA B

ČENOVICKÁ/PILOVSKÁ
DRUHANICKÁ/STAROÚJEZDSKÁ
LOMECKÁ/ZAŘÍČANSKÁ
VALDOVSKÁ/HRÁDKOVÁ

SOBOTA 10. SRPNA

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

DRUHANICKÁ X OPLANSKÁ  15.00 - 15.20
RÁPOŠOVSKÁ X DĚDICKÁ   15.30 - 15.50
CHOTĚNOVSKÁ X TOUŠICKÁ  16.00 - 16.20
LOMECKÁ X ZBÝŠOVSKÁ   16.30 - 16.50
MĚŠÍNSKÁ X ŽEHUŠICKÁ   17.00 - 17.20
VALDOVSKÁ X HRÁDKOVÁ   17.30 - 17.50
PILOVSKÁ X ČENOVICKÁ   18.00 - 18.20
NADĚJOVSKÁ X BEČVÁŘSKÁ  18.30 - 18.50

ČTVRTEK 15. SRPNA / PRAHA 21 / TRASA C

NAČEŠICKÁ X BOROVSKÁ   15.00 - 15.20
ČENTICKÁ X POLEŠOVICKÁ   15.30 - 15.50
HULICKÁ X SOBĚŠÍNSKÁ   16.00 - 16.20
NOVOSIBŘINSKÁ X SVOJŠICKÁ  16.30 - 16.50
ŽÁROVICKÁ X ŽEHUŠICKÁ   17.00 - 17.20
TUCHOTICKÁ X VELEBNÉHO  17.30 - 17.50
DOMANOVICKÁ X RAČINĚVESKÁ   18.00 - 18.20

DĚDICKÁ/RANSKÁ
ROHOŽNICKÁ (PARKOVIŠTĚ ALBERT)
STAROKOLÍNSKÁ/NOVOLHOTSKÁ (PARK BLATOV U KŘÍŽKU)

ŽEHUŠICKÁ/MĚŠÍNSKÁ

SOBOTA 24. SRPNA DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

NEKRMTE NUTRIE
Komise životního prostředí

Nutrie pochází z Jižní Ameriky, v Česku patří mezi nepůvodní 
druhy. Protože u nás nemá přirozeného predátora, nekontrolo-
vatelně se v naší přírodě množí. Samice má za rok v průměru až 
15 mláďat, která jsou již ve věku 5-6 měsíců také plodná. Jejich 
počet tak narůstá geometrickou řadou.
ČÍM ŠKODÍ:
• likvidují pobřežní vegetaci kolem vodních ploch a toků
• svými až 15metrovými norami poškozují a destabilizují břehy 
a hráze potoků a nádrží (nebezpečí při povodni)
• vytlačují původní druhy vodních živočichů
• přenáší infekční nemoci na domácí zvířata i člověka (leptospi-
rózu, salmonelózu, brucelózu, tularémii)
• žijí často společně s potkany, což ještě může zvýšit riziko pře-
nosu nemocí.
JAK MŮŽEME JEJICH POČET OMEZIT? Nekrmte je! Při mírných 
zimách nedochází k přirozené regulaci velikosti populace nutrií. 
Jejich celoroční přikrmování ještě více podporuje jejich nekont-
rolovatelné množení.

DO KONTEJNERŮ PATŘÍ:
starý nábytek, pohovky, gauče, koberce a linolea,

zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, staré sportovní náči-
ní, autosklo a kovové předměty (např. staré bojlery).

DO KONTEJNERŮ NEPATŘÍ:
živnostenský odpad, nebezpečný odpad

(např. autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla,
motorové oleje a obaly od nich), bioodpad, stavební 

odpad, dále pak pneumatiky, výrobky podléhající 
zpětnému odběru (např. vyřazené elektrozařízení, 
TV a PC monitory, počítače, lednice, mrazáky).

STŘEDA 28. SRPNA / PRAHA 21 / TRASA A

DRUHANICKÁ X STAROÚJEZDSKÁ  15.00 - 15.20
NOVOSIBŘINSKÁ X TOUŠICKÁ  15.30 - 15.50
ZALEŠANSKÁ X LOMECKÁ   16.00 - 16.20
ROHOŽNICKÁ (NA PARK. U ALBERTA) 16.30 - 16.50
VELIMSKÁ X KLEŠICKÁ   17.00 - 17.20
VELIMSKÁ X KLEŠICKÁ   17.30 - 17.50
NOVOLHOTSKÁ X STAROKOLÍNSKÁ  18.00 - 18.20
BĚLUŠICKÁ X NETUŠILSKÁ   18.30 - 18.50
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CO NOVÉHO
VE ŠKOLE

FANTASTICKÁ ZVÍŘATA / TEREZA HRUBÁ
13. a 14. června se nechaly děti ze 4. E díky čtenářské dílně 
inspirovat knihou Fantastická zvířata od J. K. Rowlingové a vy-
daly se prozkoumávat zvířata na planetě Nature. Ve skupinách 
pak zvládly podle popisu najít vhodný obrázek zvířete, vypsat 
zajímavosti a na závěr si každý vylosoval jedno fiktivní zvíře, ke 
kterému pomocí AI vymyslel název, popis a vlastnosti zvířete. 
Fantazii se meze nekladly.

NEJLEPŠÍ ŠKOLA V PŘÍRODĚ

ALENA HANZLÍKOVÁ, MICHAELA ŠKVOROVÁ
První červnový týden byl pro třídy 2. D a 3. E ve znamení naší 
první, společné školy v přírodě. Vybrali jsme si pro ni nádhernou 
lokalitu Jizerských hor, konkrétně malé lázeňské městečko Lib-
verda. Celý týden nám přálo počasí, ale nejvíce nás hřálo vě-
domí hodných, spokojených a skvělých 36 dětí, které s námi jely.
Během pěti dnů strávených v penzionu Protěž a jeho okolí jsme 
absolvovali mnoho her, procházek, výletů a dalších aktivit.       
Do našich pamětí se nesmazatelně vepsal výlet na Obří sud, do 
kláštera Hejnice, exkurze do stanice Horské služby a karneval. 
Těšíme se na příští rok a pevně věříme, že se nám podaří zajistit 
stejně zajímavé a kouzelné místo.

NOC V SAFARI / TEREZA HRUBÁ
Koncem května se vydaly třídy 4. E a 4. D do ZOO ve Dvoře Krá-
lové prozkoumat svět vzdáleného afrického kontinentu a ales-
poň na chvíli se tak ocitnout uprostřed africké savany mezi volně 
žijícími šelmami, kopytníky a ptáky. Během dvoudenního výletu 
děti také absolvovaly exkurzi ve výrobně vánočních ozdob a 
koupání v bazénu. Největším zážitkem ale bylo určitě krmení ži-
raf, jízda truckem po safari a samotné nocování v safari kempu.

MDŽ V DRUŽINĚ / PETRA TRNKOVÁ
V rámci Mezinárodního dne dětí se v naší školní družině konala 
celodružinová akce na téma „Olympijské hry”. Odpoledne plné 
soutěží proběhlo v duchu „fair play” a děti s výhrami, které si svými 
sportovními výkony zasloužily, odcházely domů veselé a spokojené.

NÁVŠTĚVA Z MŠ 
Ve dnech 17. 6. a 24. 6. jsme měli ve škole návštěvu mladších 
kamarádů z MŠ Sluníčko a Čentická. Budoucí prvňáčci si užili 
aktivity s kamarády z 1. tříd, kteří jim pomáhali při plnění úkolů.

DEN DĚTÍ / JITKA KRIMLAKOVÁ
V pátek 31. 5. jsme s dětmi z prvních tříd oslavili Den dětí. Všich-
ni šikovní prvňáčci absolvovali Pohádkovou stezku, za kterou 
pak dostali diplom a odměnu. 



22

ŠKOLY A ŠKOLKY

ŠKOLY A ŠKOLKY

MŠ ROHOŽNÍK: 
OHLÉDNUTÍ ZA JAREM
Iveta Průšová

Každé roční období má svůj čas. Po krásné zimě jsme se těšili 
na vzduch provoněný jarem a na první sněženky. Určitě tušíte, 
že s jarem nás čekalo spoustu akcí. Po zdařilém vánočním vy-
stoupení na Mariánském náměstí jsme byli osloveni, abychom 
se zúčastnili zahájení velikonočních trhů. Tuto nabídku jsme sa-
mozřejmě přijali a třetí ročník akce „Velikonoce na Mariánském“ 
jsme obohatili dětským zpěvem. Tyto křesťanské svátky se pro 
nás staly i společenskou událostí, protože jsme měli možnost 
potkat se s rodiči našich zpěváčků. Zažili jsme tak příjemnou 
sváteční atmosféru. Podpořit nás a zazpívat s námi přišla i naše 
kamarádka Radka Fišarová.  V naší školce si s Radkou užíváme 
při společném zpívání nazvaném „Zpěvohrátky Radky Fišarky“.  
Radka je nejen muzikálová a šansonová zpěvačka, ale i mentor-
ka a pedagožka. Učíme se s ní správnému dýchání, rytmizaci, 
a hlavně se hodně smějeme. Během léta, 17. července, se děti 
mohou setkat s Radkou v Zahradách pod Pražským hradem na 
koncertní akci Šansony v Zahradách, kde se kromě Radky mo-
hou potkat s Ondřejem Rumlem, Davidem Krausem nebo Chan-
tal Poullain.

Na jaře se u nás ve školce vylíhla kuřátka. Byl to pro nás všech-
ny mimořádný emocionální zážitek. Jednalo se o projekt „Líhne-
me ve školce“, kdy nám do školky byla přivezena líheň s vajíčky, 
ve kterých byla živá, vyvinutá embrya. My jsme mohli pozorovat 
celý proces líhnutí, kdy se kuřátka klubala na svět, proklovávala

skořápku a mokrá se rozkoukávala. Projekt byl zakončen              
v tichém kroužku, kdy jsme si mohli kuřátka pochovat, což byl 
nádherný zážitek. 

A k jaru patří také každoroční brigáda na školní zahradě, které 
se účastní často celé rodiny. Nevěřili byste, kolik práce rodiče 
za jedno dopoledne zvládnou a jak se celá zahrada pod jejich 
rukama probere ze zimního spánku. Myslím, že i když je jaro 
u konce, na poděkování všem rodičům za pomoc není pozdě. 
Děkujeme. 

Květen pro nás znamená trénování na olympiádu. Ta se koná 
vždy na zahradě mateřské školy. Realizací olympiády chceme 
děti vést ke sportu, upevňovat prosociální chování, ale i kama-
rádské vztahy. Každý, kdo se zúčastní naší olympiády je vítězem. 
Jak jinak, je potřeba poděkovat maminkám za pomoc při orga-
nizaci a hladký průběh olympiády. Jako každý rok k nám na jaře 
přijel Sbor dobrovolných hasičů Újezd nad Lesy. Předvedli nám 
svoji techniku, se kterou jezdí zachraňovat  a pomáhat lidem. 
My jsme pak měli možnost vyzkoušet na maketě domu hašení 
požáru. V tu chvíli se spousta dětí cítila být opravdovými hasiči. 
Další díky tedy patří těmto dobrovolníkům, kteří nám věnovali 
svůj čas! 

Do konce roku zbývají poslední dny, ale nás čeká ještě spousta 
akcí. Společný výlet, návštěva včelaře, rozloučení s předškoláky, 
a… ale o tom zase někdy příště.  Přejeme dětem radostné ukon-
čení školního roku, vám všem krásné léto (v naší mateřské škole 
proběhne rekonstrukce potrubí ve sklepení) a po prázdninách 
zase na shledanou.
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ŠKOLNÍ ROK 
PLNÝ ZÁŽITKŮ 
V MŠ SLUNÍČKO
Jana Žížalová

V letošním školním roce jsme měli spousty akcí. Každý mě-
síc bylo divadlo, dále pak také preventivní programy jako 
dopravní bezpečnost, integrovaný záchranný systém i ob-
last finanční gramotnosti. Děti se podílely svými výtvory 
i na výstavách a soutěžích, jako byla např. výstava zahrádkářů 
s tématem „Ovoce plné vitaminů“, výstava v Újezdském mu-
zeu „Divoká příroda“ i Svět očima dětí „Naši hrdinové“.

Zúčastnili jsme se projektů jako třeba Ukliďme Česko, Pěšky 
do škol(k)y, Den zdraví a Den zdravé země. Zorganizovali jsme 
společná odpoledne s rodiči: Jablkohraní, Vánoční dílničky 
Strašidelnou stezku s výrobou lampionů a v neposlední řadě 
Letní hry, kdy si děti i rodiče mohli vyzkoušet plno sportovních 
aktivit. Také jsme přichystali několik „plotovek“ (stezky na plotě 
s plněním úkolů), které se dle ohlasů líbily. V květnu proběhla 
Škol(k)a v přírodě v Outdoor resortu Březová, které se zúčast-
nily děti ze třídy Soviček a Veverek. V červnu jsme se rozloučili 
v kovbojském stylu s (před)školáky, kdy jsme si společným        
kovbojským tancem a překvapením od rodičů v podobě děkov-
ného tance a společné písně zpříjemnili slunečné odpoledne.

Podařilo se nám také zvelebit školkovou zahradu, kde za po-
moci rodičů vzniklo příjemné prostředí hned u vchodu do MŠ.
Dále jsme instalovali vodní prvek, který dětem v horkých dnech 
zpříjemní pobyt venku, předělali jsme výběhy pro naše želvy, 
vytvořili nový prostor pro vylíhnutá kuřátka a vypustili do vol-
né přírody motýly, které jsme od stadia housenek přes zaku-
klení a vylíhnutí pozorovali a krmili. Děti se o zvířátka s lás-
kou starají a jsou unešené z toho, jak kuřátka rychle rostou. 
Myslím, že jsme vůbec nezaháleli a plně si všichni zasloužíme 
léto plné pohody. Všem přejeme krásné léto, hezké prázdniny!

V PŘEHAZOVANÉ 
JSME BRALI BRONZ 
I ZLATO
Radka Kohoutová

V pátek 7. června se na naší škole uskutečnil turnaj v přehazo-
vané pro žáky 4. a 5. tříd. Do Újezda přijely týmy z několika škol 
z Prahy 9 a 14, aby si změřily síly v této oblíbené týmové hře. 
Turnaj byl pořádán pod záštitou Asociace školních sportovních 
klubů (AŠSK) a přinesl spoustu sportovních zážitků a radosti.

Jednotlivé zápasy byly plné nadšení, sportovního ducha a od-
hodlání dostat se na nejvyšší příčky. Bouřlivé povzbuzování spo-
lužáků dodávalo hráčům energii a motivaci bojovat do posled-
ního míče. Naše škola vyslala do turnaje dvě družstva, která 
se statečně utkala s týmy z dalších škol. Po urputných bojích se 
družstvo A probojovalo až na nejvyšší příčku a zvítězilo v celém 
turnaji. Družstvo B se také nenechalo zahanbit a získalo výborné 
třetí místo. Radost byla obrovská, zvláště když jsme dokázali po-
razit i sportovní školu z Horních Počernic, která je známá svými 
vynikajícími sportovními výsledky.

Družstva na stupních vítězů byla odměněna poháry a medaile-
mi, což bylo skvělým zakončením tohoto sportovního dne. Naši 
žáci si užili nejen soutěžení, ale také radost z týmové spolupráce 
a podpory svých spoluhráčů Poděkování patří všem, kteří se 
podíleli na organizaci turnaje, a hlavně všem žákům za jejich 
snahu a nasazení. Gratulujeme našim vítězům a věříme, že tento 
úspěch bude motivací pro další sportovní aktivity naší školy.
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LETNÍ ZAHRADA CHCE ZÁLIVKU
Blanka Exnerová

Přichází dva prázdninové měsíce. Jaké budou z hlediska před-
povědi, je ve „hvězdách“. Nejvýstižnější jsou pořekadla „Když 
dne ubývá, horka přibývá“ a „Svatá Anna, chladna z rána“.

I to nám napovídá, že i na zahrádce je přelom ve sklizni na jaře 
vysázené zeleniny a počátek další výsadby a výsevů pro pod-
zimní sklizeň. I když nám letní měsíce velí dovolenou, zahrada 
v létě potřebuje alespoň trochu pozornosti, a proto zalévejte, 
bojujte s plevelem a užívejte všeho vypěstovaného, a to jak 
zelenina, tak potěchu oka – květiny. 

Jak zalévat? Stejně jako pro lidi je pro zahradu největším ne-
bezpečím sucho a vysoké teploty. V takovém počasí trpí vše, co 
nepatří do kategorie „odolné“. Pokud nemáte záhony zamul-
čované, bude potřeba půdě pravidelně dodávat vláhu. Ideální 
je zalévat třeba jen jednou za tři dny, ale tak, aby byla půda 
prolitá minimálně na hloubku prstu. Jinak se vše zase rychle 
odpaří a ke kořenům se vůbec nedostane.

PLEVEL: Na záhonech ho nenechte vykvést. Pletí je úmorná čin-
nost a asi by se dala označit jako ta nejméně oblíbená. Přesto 
se jí v rozmezí minimálně 3 týdnů věnujte. Je důležité nenechat 
plevel na záhonech vykvést, pak by se totiž vysemenil a vy byste 
si tak přidělali práci. Půda se nejsnáze odpleveluje po dešti, pří-
padně vyzkoušejte podřezávače. Použití je snadné, rychlejší než 
klasické pletí a při pravidelném použití zůstanou záhony krásně 
čisté. Podřezaný plevel navíc můžete nechat ležet na záhoně 
jako mulč (samozřejmě nenakvetlý).

VÝSEV: Nepropásněte výsadbu čínského zelí, endivie, letního 
květáku a kedluben. Letos naposledy! V červenci také ještě 
stihneme vysít letní hlávkový salát, kadeřávek, keříčkové fazole, 
hrášek, ředkev nebo vodnici. V srpnu se musíme trochu krotit. 
Na záhonek může kerblík, japonská ředkev a mangold. V létě 
dozrává většina zeleniny, takže touží po živinách. 

Dopřejte jí je v podobě organických hnojiv, skvělé jsou nejrůz-
nější jíchy, hmyzí hnojiva nebo granulované slepičince. Pohno-
jit je ale třeba i okrasnou zahradu, do konce prázdnin je čas           
u většiny trvalek. Jestli netoužíte po semenech trvalek pro pěsto-
vání vlastních sazenic, vylamujte odkvetlá květenství. Rostliny se 
tvorbou semen zbytečně vysilují a pokud jim od květů pomůžete, 
zbude jim víc síly na příští rok. 

TRÁVNÍK: Dejte si pauzu od sekání trávy. I ten nejudržovaněj-
ší anglický trávník v létě ocení, když mu dopřejete delší vlas.       
Nebude tak rychle vysychat, tím pádem je větší pravděpodob-
nost, že se vyhnete nevzhledným vypáleným mapám od slu-
níčka. A i vy určitě oceníte, když místo pobíhání se sekačkou 
strávíte odpoledne s přáteli nebo rodinou.

Letos bude v naší oblasti malá úroda bobulovin, proto zejména 
u dětí musíme hlídat, kde co trhají a jedí. Více o jedovatých 
květinách, keřích i plevelech na našem webu. Na začátek říj-
na připravujeme výstavu ovoce a zeleniny, těšíme se na účast 
jak vystavovatelů, tak i návštěvníků. O veškerých našich akcích 
budete informováni ve vývěsných skříňkách, stránkách ÚZ i na 
webu https://kvetyujezda.ic.cz. Všem čtenářům přejeme krás-
né letní měsíce, každému počasí podle jeho přání.
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SENIOŘI NA VÝLETECH
VRCHOTOVY JANOVICE / IRENA KRAJZINGROVÁ
Cílem květnového výletu KAS byl zámek Vrchotovy Janovice. 
V autobuse jsme si řekli něco o jeho poslední majitelce baronce 
Sidonii Nádherné z Borotína. Za jejího života se Janovice staly 
kulturním střediskem kraje.  Zámek navštěvovali přední umělci 
jako básník R. M. Rilke, rakouský básník a kritik K. Kraus, ma-
líř M. Švabinský a další. Sidonie vlastnila zámek do roku 1948 
s přestávkou za okupace, kdy byly Janovice vyklizeny pro po-
třeby SS. Po osvobození se majitelka vrátila do zámku a parku 
zdevastovaného sovětskými vojsky i místními obyvateli. Prostřed-
ky na obnovu zámku neměla, emigrovala do Anglie, kde v roku 
1950 zemřela. Současným správcem zámku je Národní muze-
um, které tu vystavuje exponáty o české společnosti 19. století. 

V gotickém sklepení je výstava českého zvonařství. Místo ško-
leného průvodce nás zámkem provázeli žáci 9. třídy místní ZŠ. 
Dívenky v dobových kostýmech, chlapci v tmavých oblecích. 
Byli moc šikovní a byla to příjemná změna. Po prohlídce zámku 
jsme odjeli do Sedlčan, kde po obědě zbyl čas na cukrárnu 
nebo na procházku městem. Pak nás čekal skanzen ve Vyso-
kém Chlumci – 24 objektů na pozemku pod dominantou kraje 
– hradem stejného jména. Nejen chalupy, chaloupky a větší 
usedlosti z dob našich předků, ale také mlýn nebo pila do dneš-
ních dnů funkční, uprostřed kaplička a boží muka, prostě veliká 
krása. A to byl konec našeho opět velice vydařeného výletu.

NA ZÁPADĚ ČECH / ZUZANA DASTYCHOVÁ
8. června jsme vyrazili na výlet směr Domažlice. První zastávka 
byl zámek Horšovský Týn, původně opevněný biskupský dvorec, 
přestavěný na opevněný raně gotický hrad. V roce 1547 je hrad 
devastován požárem, tehdejší majitel Lobkowicz ho nechá-
vá vzápětí vystavět jako renesanční zámek. Následní majitelé 
Trauttmansdorfové jej ponechali až na drobné úpravy v rene-
sanční podobě, a tím je velmi cenný. Po Benešových dekretech 
o něj přišli a v gesci státu byl vyhlášen památkou. 

Po obědě v Domažlicích jsme prozkoumali zajímavé Chodské 
muzeum v Chodském hradě, potěšili se pohledem na kroje, 
povozy a obrazy z oblasti strážců hranic Chodů, vzpomněli na 
Jana Sladkého Kozinu a „Lomikara“. A už jsme museli spěchat 
domů. Bylo to hezké a opět se nám podařilo objednat i výborné 
počasí.

SKAUTI SBÍRALI ZÁŽITKY 
I ZKUŠENOSTI
Helena Peléšková - Žuchla

Po delší době přinášíme krátké shrnutí letošního školního roku 
plného zážitků a nabitých zkušeností. Tedy zajisté alespoň pro 
členy našeho střediska, kteří letos po reorganizaci zahájili úplně 
novou etapu. 

Září odstartovali dobrodružně naši roveři ze Skary sjezdem Be-
rounky. Navázali jsme legendárními Mosty přes Jarugu, odkud 
jsme si po tvrdém boji přivezli zasloužené vítězství. V našem 
kalendáři samozřejmě nesměly chybět ani pořádné podzimní 
výlety, kterých se letos u Čihadel zúčastnili i rodiče. Ale co by 
to bylo za podzim bez tradičních podzimek, které se letos ko-
naly za každý oddíl v hojném počtu. Hned na ně samozřejmě 
navázala všemi milovaná vánoční výprava, která byla letos do-
provázena výjimečně slavnostní atmosférou. Obzvlášť pravý zá-
žitek si odvezli členové družinek Vidrholce, kteří si upekli vlastní 
symbolické vánočky. Rozhodně však nesmíme vynechat každo-
roční Betlémské světlo, které jako vždy doprovázela kouzelná 
atmosféra. Společně jsme si zazpívali koledy, ochutnali cukroví 
a odnesli si domů kousek Betléma. 

V novém roce se začaly rozjíždět přípravy na střediskový ples, 
který letos proběhl v duchu westernu a divokého západu. Kro-
mě originální hlavní ceny si pro nás oddíl Vidrholce připravil 
jako překvapení společné předtančení, které zvedlo všechny 
přítomné ze židlí. Proběhlo i promítání fotek z uplynulého roku 
a společně jsme vzpomínali na zážitky z táborů. Opravdové-
ho skautského ducha nám do jara vnesli roveři jejich výšlapem 
na jizerský Holubník. V neposlední řadě nám přivezla ze ZvaSu 
velký úspěch družinka Vrcholíků, která se v chlapecké kategorii 
umístila na druhém místě a postoupila do krajského kola. Oddíl 
Čihadel sklízel úspěch i v holčičí kategorii, kde nám světlušky 
přivezly krásné páté místo. Nemohli jsme vynechat ani Květinový 
den, kterého jsme se tento rok zúčastnili dokonce za dva oddíly. 
Teď si společně užíváme poslední schůzky a těšíme se na letní 
tábory, které nás čekají už za chvíli!
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KONCERT

5. ŘÍJNA OD 17 HODIN
„Cherchez la femme: Radka Fišarová“ 
V Emauzích. Cena vstupenky 300 Kč. 
Případní zájemci se hlaste u paní Řezáčové, 
tel.: 603 930 176

CVIČENÍ
SPCCH začíná podzimní cvičení na podložkách 
a židlích

TERMÍNY:
•pondělí 23. 9. - 16. 12. od 18 hod. 
v ZŠ Masarykova (v parku)

•úterý 24. 9. - 17. 12. od 10 hod. 
Polyfunkční dům (židle)

•středa 24. 9. - 18. 12. od 16 hod. ZŠ Polesná

VYCHÁZKY
Připravujeme na září vycházku po Starém Měs-
tě, v listopadu pak pokračování po Starém 
Městě a Novém Městě.

Všem přejeme hezké léto a pevné zdraví!
Za SPCCH Růžena Řezáčová 

NA NÁVŠTĚVĚ V JEDINEČNÉM HOTELU 
Jitka Carbolová

Spolu se SPCCH jsme měli možnost navštívit interiéry hotelu Im-
perial, který i po zdařilé rekonstrukci v roce 2022 zachovává styl 
art deco. Prohlédli jsme si nejen schodiště s vitrážemi, dvorany 
se sochami a recepce, ale nahlédli jsme i do pokojů. Upoutala 
nás i jedinečná keramická výzdoba ve stylu geometrické moder-
ny s nádechem Orientu.

O historii jsme se dozvěděli od pana Milana Rýdla, který návště-
vu také domluvil. Původně zde již od roku 1703 stála restaurace 
a po rozšíření hotel U Černého orla, který jistý čas vlastnil i ces-
tovatel a mecenáš Vojta Náprstek. V rámci celkové urbanistické 
obnovy Prahy byl ale v roce 1913 zbořen, aby v letech 1913–14 
zde byl dle plánů architekta Jaroslava Benedikta vystavěn hotel 
Imperial, známý zejména díky unikátním keramickým obkladům, 
vytvořeným dle plánů Jana Beneše. Interiér byl doplněn také 
plastikami Josefa Drahoňovského. Mezi jeho slavné hosty patřili 
například T. G. Masaryk, Franz Kafka nebo Leoš Janáček.

Od roku 1948, kdy jeho vedení převzal Odborový svaz, poskyto-
val hotel zvýhodněné ubytování hostům a členům odborů a nyní 
je na prodej. Ceny ubytování jsou pohyblivé, podle vytíženosti, 
nejlevnější pokoj tak přijde na 100 – 300 eur. Mě nejvíce zaujaly 
suterénní prostory, kde bývala vinárna, čemuž dopovídají i tma-
vě zelené kachličky s dekorem vína. Dnes je zde fitcentrum, ale 
člověk si zde snadno představí relaxující odboráře. V přízemí je 
překrásná restaurace šéfkuchaře Zdeňka Pohlreicha. 

Protože byl zájem o prohlídku velký, byli jsme rozděleni do dvou 
skupin a měli tak možnost se podívat i do vedlejšího hotelu 
Cosmopolitan (ubytovaní hosté jsou zde vítáni míchaným nápo-
jem stejného jména), který je v modernějším stylu a má zajíma-
vou restauraci se skleněnou střechou a průhledem do kuchyně, 
kde šéfuje také pan Pohlreich. Oba hotely bývají hodně obsa-
zené i díky tomu, že turisté zde tráví několik dnů jako součást 
plaveb po Dunaji (to jsme se museli ujistit, že se průvodkyně 
nespletla, ale do Prahy je prý převezou po ukončení plavby).

SPCCH VÁS ZVE KAS ZVE 
NA PODZIMNÍ 
VÝLET
21. ZÁŘÍ

ZÁMEK STEKNÍK

Oběd v Žatci, po něm prohlídka památek 
v Žatci. Příspěvek účastníka zájezdu 
na dopravu je 400 Kč. Vstupy hradí KAS. 
Zájemci se hlásí u paní Krajzingrové, 
telefon 736 417 414 (volat po 19. hod.)

PŘIPRAVUJEME:
19. října / antika na zámku Duchcov
7. listopadu / Strahovský klášter
4. prosince / adventní trhy Kouřim

Sledujte prosím vývěsní skříňky. 
Přejeme klidné a pohodové léto
Za výbor KAS Zuzana Dastychová st.
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MASARYKOVSKÉ SOUVISLOSTI 
A ÚJEZDSKÉ ZVONĚNÍ
Michael Hartman

V květnovém zpravodaji vyšel v rubrice historie článek o stře-
dověkém kostele sv. Bartoloměje, který stál na parcele dnešní-
ho domu čp. 65 naproti křížení ulic Staroújezdská a Dubinská. 
Fundované ztotožnění je zajímavý historický objev badatele             
a znalce místní historie Jana Psoty. 

Zapamatujme si popisné číslo a vraťme se k přípravě výročí 
105 let Masarykovy Lípy Svobody. V červenci 1919 pobývá Ma-
saryk v Kolodějích. V „místní obci“ Koloděj, Újezdě, jiný muž, 
Antonín Kožíšek, předseda okrašlovacího spolku, připravuje 
slavnost 1. výročí republiky. Má již zkušenosti, jeho spolek stál 
za vybudováním kamenné újezdské zvoničky. Zvoněním „Anděl 
Páně“ na ní jsme si loni připomněli 120 let spolku. Slavnostní 
záznam újezdského zvonu je na webu v www.ujezdskystrom.info. 

Po 2. světové válce zvon obnoví druhý nejstarší újezdský spolek, 
baráčníci, založený též 2. srpnovou neděli (1918), kde byl Koží-
šek také významným představitelem, tzv. „pantatínkem“. Letos 
plánujeme přeměnit obojí památku v „Den újezdských spolků, 
občanské společnosti a spolupráce – Újezdské srpnové zvoně-
ní“. Proběhne v neděli 4. srpna. Součástí bude polední zvonění, 
úvodní slovo a doprovodná informace. Připomínku si naše spol-
ky jistě zaslouží. 

„Střípky Újezdské historie“ uvádějí v této souvislosti také zají-
mavou informaci týkající se školy, jak nejprve vzniká „pobočka 
kolodějské školy, a to v Újezdě v domě č. 65 u pana Kožíška. 
Učebna byla zřízena z pokoje a kuchyně. Učilo se zde 68 žáků       
1. a 2. ročníku. Tím byly alespoň nejmladší děti ušetřeny namá-

havé cesty do Koloděj“. Krom zvoničky a Masarykovy Lípy Svo-
body stojí Kožíšek též u počátků újezdského školství. Pozornější 
čtenáři navíc začínají tušit ohromující souvislost. 

Dům čp. 65, místo první újezdské výuky, je podle v květnu publi-
kovaného objevu parcelou někdejšího újezdského kostela. 

Od zániku kostela po roce 1804 do vzniku okrašlovacího spolku 
(1903) s centrem aktivity na stejné parcele uplynulo necelých 
100 let. Z parcely 700 let starého kostela se pak přes A. Kožíška, 
zvoničku, slavnost 1. výročí republiky, Masarykovu třídu – hlavní 
ulici osamostatněného Újezda nad Lesy – vine vlákno až k histo-
rickému názvu „Masarykova“ škola, jejímž prvním ředitelem byl 
učitel třídy v domě čp. 65, Eduard Štědrý. Cestu škole pošlapá-
val i druhý „Kožíškův“ spolek. Baráčníci jako první (1928) navrhli 
postavení újezdské školy a záměr podpořili prodejem symbolic-
ké cihly za 1 Kč. Mnoho věcí se točí kolem domu, který má dle 
fotografie dodnes v podstatě původní podobu. Dům čp. 65 by 
si v historii Újezda zasloužil větší pozornost než jakou dnes, silně 
zahalen mlhou zapomnění, má. 

Zvonička, spolky, A. Kožíšek, kostel, výročí republiky 28. října, 
Masarykova Lípa Svobody, škola, muzeum, hasičárna a požár-
níci (jejich dnešní slavnostní prapor obsahuje symbol zvoničky 
a sv. Floriána, potažmo i odkazy na okrašlovací spolek a kos-
tel). Vše spolu pozoruhodně souvisí. Společným jmenovatelem 
je dobrá vůle, snaha pomáhat a spolupráce – to vše bychom si 
rádi připomněli v neděli 4. 8. Srpnovým zvoněním (a v pondělí 
28. 10. v 15 hod. na 105. výročí Masaryka v Újezdě u jeho Lípy 
Svobody).

Neděle 4. srpna
ve 12 hodin

V 11,45 hodin úvodní slovo
zvonička ve Staroújezdské ulici
Pořádá: Újezdský STROM
s podporou MČ Praha 21

i

ÚJEZDSKÉ
SRPNOVÉ
ZVONĚNÍ
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ZÁVOD VETERÁNŮ 
SE JEL Z ÚJEZDA
Petr Sedlák

Letošní ročník závodu 300 mil zemí českou (8. - 9. 6.) je úspěšně 
za námi. Trasa každého ročníku se mění, a tím je závod zajíma-
vý a atraktivní jak pro jezdce, tak pro diváky. Tentokrát jsme pro 
start zvolili v Újezd a za podpory MČ Praha 21 jsme v Čentické 
u multifunkčního hřiště postavili startovací bránu.

Letošního ročníku se účastnilo 35 posádek ve vozidlech různých 
značek. Počínaje Trabantem a Škodou 135, přes Moskviče, Mer-
cedesy a Opel až k raritnějším Alpině, Porsche nebo Matře.  
Po úvodní rozpravě a seznámení závodníků s pravidly v přívě-
tivém prostředí multifunkčního hřiště jsme se přesunuli na start 
za pozornosti nemála sousedů. Startovního praporu se v 9.00 
hod. chopil starosta Michal Hazdra a výborně mu sekundoval 
radní Milan Samec. Posádky vyrazily k první průjezdní kontrole 
přes Mělník na Kokořín, až na Staré Splavy do Břehyně, kde 
organizátoři na polygonu firmy AUREL.CZ stanovili cíl první eta-
py. Firma poskytuje automobilkám vývojové a inovační centrum 
pro testování technologií vozidel a jejich komponent a závodu 
poskytla zázemí pro tradiční jízdu zručnosti. Ta sestávala ze tří 
částí: první v podobě rychlostního slalomu, v němž dominovalo 
malé a hbité Mini. Ve druhém testu zručnosti řídil řidič se zavá-
zanýma očima a spolujezdec ho musel navigovat do náročné 
trati postavené z kuželů. Každý sražený kužel byl sankcionován 
trestnými body. Jako třetí úkol byla jízda se zakrytým tachome-
trem, posádky musely odhadnout svou rychlost a u policisty 
s radarem se přiblížit co nejvíce 50 km/hod. Toto vše nám při-

pravil vedoucí polygonu Zdeněk Svoboda se svým týmem, za 
což jim patří veliké poděkování.

Trasa druhé etapy od startu ve 14.00 hod. vedla přes Liberec 
a další průjezdní kontrolu v nádherném, do přírody zasazeném 
areálu firmy KS Transport, jejíž majitel je rovněž sběratel veterá-
nů. Posádky plnily úkol spojený s jeho soukromou sbírkou histo-
rických traktorů. Potom posádky čekal už jen „kousek“ krásnými 
klikatými silničkami Jizerských hor až do Harrachova, kde na ně 
v cíli u hotelu Svornost i jejich vozy čekal zasloužený odpočinek 
po takto náročném prvním dni.

Start druhého dne byl také v 9.00 hod. a závodníci vyrazili přes 
Rokytnici nad Jizerou, Vítkovice, Benecko, Žalí a další krásná 
místa, kde si užili Krkonoše. Na druhý den byla naplánována 
jediná průjezdní kontrola, a to v Rožďalovicích, kde nás přivítali 
místní diváci včetně starosty Petra Kapala. Zde museli závodníci 
ukázat své vědomosti a splnit krátký test. Pak už měli jen úkol 
dojet v pořádku tento náročný orientační závod do cíle v Pra-
ze-Modřanech. V cíli nám zázemí poskytla restaurace Rosmarí-
na, krásné místo na břehu Vltavy. Čas do spočtení a vyhlášení 
výsledků zkrátila beseda s účastníky rallye Paříž Dakar Classic 
Olgou Roučkovou a Ondřejem Martincem.

Oba závodní dny nás provázelo nádherné počasí, takže všude 
po Čechách i na horách byla radost závodit a užívat si pře-
krásná panoramata. Letošními vítězi byla posádka Jan Oršulík, 
Kateřina Vágnerová s vozem Mercedes W124, k čemuž jim ještě 
jednou gratulujeme. Poděkování patří všem závodníkům, pořa-
datelům, partnerům, sponzorům a kamarádům a v neposlední 
řadě i Újezdu, bez kterých by takto náročná akce nešla uspořá-
dat. Díky a těšíme se na další ročník.
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DĚTSKÝ DEN 
S VOLEJBALEM
Barbora Plzenská

Koncem května jsme na antukovém kurtu ve sportovním areálu 
Veletovská uspořádali soutěže pro děti a jejich rodiče. Děti měly 
možnost absolvovat několik stanovišť, kde překonávaly překáž-
ky, házely raketkou, udržovaly rovnováhu na balančním kruhu     
a probíhaly mezi kuželkami. Poté následovala ukázka tréninku   
s rozcvičením a míči.

SOVY BODUJÍ 
Radka Kohoutová

Volejbal je sport, který baví lidi po celém světě. Dá se hrát 
uvnitř i venku a nevyžaduje mnoho vybavení. Je to sport, který 
si mohou užít lidé všech věkových kategorií a úrovní dovedností. 
Na rekreační úrovni se mohou na jednom hřišti setkávat muži i 
ženy, mladí i staří, vysocí i malí, tlustí i tencí, chudí i bohatí. Je to 
skvělý způsob, jak zůstat aktivní a bavit se, jak poznat nové lidi 
a získat nové přátele, a zároveň je to skvělý způsob, jak zůstat 
fit a zdravý. 

V Újezdě se pravidelně každý týden schází volejbalový tým žen, 
který si říká Sovy a vídají se takto již téměř třicet let. Když se tyto 
sportovkyně sejdou na tréninku, je víc než jasné, že to nebude 
jen o volejbale. Je to zkrátka setkání nadšení, energie a sdílení 
neuvěřitelných historek nejen ze sportovního světa, ale i z běž-
ného života. A co teprve na turnajích, kde se tyto volejbalové 
amazonky potkávají se soupeřkami z ostatních pražských klubů 
a ten den prožívají pořádnou párty na hřišti! Existuje mnoho 
turnajů, které jsou zaměřeny právě na ženy v pokročilejším věku, 
které však věnují volejbalu celý svůj život. Tyto turnaje jim posky-
tují možnost setkávat se s podobně vášnivými hráčkami.

Po ukázce tréninku jsme uspořádali soutěž v minivolejbalu.      
Na závěr vyzvaly naše děvčata rodiče k zápasu v šestkovém vo-
lejbalu. Zápas probíhal v přátelském duchu, avšak ani děti, ani 
rodiče nechtěli výhru zadarmo, a tak se bojovalo ze všech sil. 
Nakonec nás překvapil silný déšť, který nás vyhnal do blízkého 
občerstvení na tenisových kurtech. Tam jsme si ještě s rodiči po-
povídali o plánech a cílech na příští rok. Pro hráčky plánujeme 
pobytové soustředění v Hejnici. Pro ostatní děti i pro veřejnost 
připravuje náš oddíl SK JOKY volejbalový kemp, který se usku-
teční od 19. do 23. srpna v areálu Veletovská. Činnost sportovní-
ho klubu je finančně podporována v rámci Grantového systému 
MČ Praha 21 a Praha Běchovice.

Letošní jaro přineslo hned dva takovéto turnaje, na které se 
nezapomíná. První z řady turnajů se konal v Újezdě a byl              
zároveň opožděnou oslavou narozenin Libušky Maškové, jed-
né z nejstarších a nejvěrnějších členek klubu. Atmosféru turnaje 
ladila radost z volejbalu, přátelské prostředí a skvělá nálada 
všech účastnic. Soutěžní duch se prolínal s oslavou a význam-
ným kulatým životním jubileem. Bylo to jako slavit vítězství s kaž-
dým smečem a bodem. A Sovy si dolétly pro prvenství.

Na druhé klání jsme vyrazily do Únětic, kde se nad námi neu-
stále stahovala mračna a pršelo a pršelo. Nicméně ani to ne-
zastavilo odhodlané volejbalové týmy a jejich hráčky, které se 
nevzdaly a vrhly se do boje na hřišti. Družstva Tety, Sovy a Kob-
ry předvedla fantastické výkony, smeče létaly a smích zazníval        
i přes déšť. Sovy si tentokrát připsaly druhé místo. Přátelská at-
mosféra a radost ze hry zahřála srdce všech, a ani nepříjemné 
počasí nemohlo zastavit sílu kolektivního ducha. 

Po skončení turnaje se všechny účastnice sešly v místní hospůd-
ce blízko Únětického pivovaru, která pak pukala ve švech od 
radosti a veselí. Výměna příběhů, zážitků a plány na budouc-
nost ukázaly, že volejbal pro tyto výjimečné ženy znamená mno-
hem víc než jen sportovní aktivitu - je to prostor pro odpočinek,        
radost a posilování přátelství.
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STŘÍBRO 
V PLAVECKO-BĚŽECKÉM 
POHÁRU
Radka Kohoutová

I v letošním školním roce se děti ze 4.- 9. tříd naší školy úspěš-
ně zúčastnily celoroční série Plavecko-běžeckého poháru. Bě-
hem roku absolvovaly celkem osm závodů v různých pražských 
obvodech. Závody byly hodnoceny jednotlivě, ale zároveň 
si každý účastník připisoval body za každé kolo. Díky skvě-
lým výkonům našich žáků jsme dosáhli výborného umístění.

V celkovém součtu se naše škola umístila mezi více než 30 praž-
skými školami, včetně těch sportovních, na vynikajícím druhém 
místě. To je skvělý úspěch, na který můžeme být právem hrdí. 
Navíc jsme dosáhli skvělých výsledků i v individuálních kategori-
ích. V kategorii chlapců 4. a 5. tříd jsme získali zlatou a bronzo-
vou medaili, což je ve velmi silné konkurenci výborný výsledek. 

Během roku se závodů pravidelně z naší školy účastnilo prů-
měrně kolem 25 dětí, které si užívaly nejen sportovní soutěžení, 
ale také příjemnou atmosféru, která všechny závody provázela.  

Každý závod se skládal tradičně ze dvou částí: plavecké a běžec-
ké. Nejprve děti soutěžily v plavání a podle dosažených časových 
výsledků byly poté řazeny na start běžecké části. Tento formát zá-
vodu dětem umožnil ukázat své schopnosti v různých disciplínách. 
Poslední závod, který již nebyl započítáván do celkové série, se 
uskutečnil 6. června v Dejvicích ve sportovním areálu Petynka. 

Zde proběhlo závěrečné vyhodnocení a předání cen těm 
nejlepším. Tohoto závodu se zúčastnil i ředitel naší školy, 
což dodalo celé akci slavnostní ráz. Bylo to skvělé zakonče-
ní úspěšné sezóny, kde se děti mohly radovat z výsledků své-
ho celoročního snažení. Poděkování patří všem dětem, které 
se závodů zúčastnily, za jejich snahu a sportovní nasazení.  

Všem medailistům a účastníkům gratulujeme k jejich úspěchům 
a všichni se těšíme na další sportovní výzvy v příštím školním roce.

ARABESKA TANČILA 
AŽ V HOLANDSKU
Alžběta Hrušková

V červnu újezdská baletní škola Arabeska vyrazila hned s několika tanci na 
mistrovství světa v holandském městě Venlo. Úspěchů a soutěží ale za školní 
rok bylo podstatně více. Ze soutěží: v Praze-Ládví, bavorském Selbu, Jihlavě, 
Pardubicích a Plzni jsme si vytančili celkem 13 zlatých, 10 stříbrných a 9 bron-
zových medailí. Mimo to Arabeska obdržela zvláštní ceny za choreografii, za 
spolupráci v tanci, jedna členka dokonce získala cenu absolutní vítězky soutě-
že a na jedné ze soutěží získala Arabeska cenu za nejúspěšnější baletní školu.

Jako každý rok jsme sezónu završili závěrečným představením, letos na jevišti 
ožil příběh o bájném Herkulovi. Na konci června nás ještě čeká Dance World 
Cup v Praze a o prázdninách vyrážíme na baletní soustředění do Jizerských 
hor.
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MISTRÁKY, TURNAJE 
I KEMPY
Ondřej Tomíška

Již čtvrtým rokem je tenis v Újezdě otevřený veřejnosti.                 
Během roku probíhají řízené lekce pod vedením kvalifikovaných 
trenérů z tenisové školy TK TOLA, které jsou určené pro malé                     
i velké děti, dospěláky, začátečníky, pokročilé, ale i závodní 
tenis. Nezapomínáme však ale ani na ty nejmenší. Nově vznik-
lý tenisový oddíl Újezd na Lesy navázal spolupráci se školkou 
na Rohožníku a zdarma trénuje jejich malé děti jednou týdně. 

Díky tenisovému oddílu mohou děti hrát mistrovská utkání ve všech 
věkových kategoriích. Tyto takzvané mistráky se konají jen v květ-
nu a červnu. Dětem se zatím daří úspěšně držet krok se soupeři 
a na jejich výsledky jsme hrdí. Jménem tenisové školy bychom tak 
chtěli všem dětem poděkovat za skvělou reprezentaci Újezda. 
Během prázdnin se na kurtech konají celostátní turnaje pro jed-

notlivce. Našim dětem se na těchto turnajích minulý rok velmi 
dařilo, budeme jim držet pěsti, aby úspěchy z loňska zopakova-
ly. I nezávodní tenisté však mají příležitost zahrát si tenis v létě. 

„Máme mnohaleté zkušenosti s organizací letních tenisových 
kempů pro děti. Děti si tak o prázdninách užijí spoustu legrace 
s kamarády, zasportují si a rodiče mohou v klidu chodit do práce. 
Je to také skvělá příležitost pro ty, kteří s tenisem teprve začínají. 
Během týdenního příměstského kempu se děti s tenisem dosta-
tečně seznámí a udělají si představu, zda by chtěli pokračovat 
v pravidelném tréninku. Také tím vytváříme prostor pro vznik 
nových přátelství,“ vysvětluje šéftrenér TK TOLA Ondřej Tomíška.

V letních měsících je možné si kromě tenisu zahrát i fotbal, 
volejbal nebo si zacvičit ve venkovním fitku či procvičit své do-
vednosti na lezecké stěně. V tenisovém areálu si můžete za-
hrát tenis i v zimním období, a to díky kryté nafukovací hale. 
Pokud máte zájem přihlásit na tenis či letní tenisový kemp vaše 
děti, přemýšlíte, že byste si chtěli zahrát tenis s přáteli nebo ho 
chcete vyzkoušet individuálně s trenérem, neváhejte nás kontak-
tovat (tel: 720 380 800, e-mail: info@tktola.cz, www.tktola.cz).
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ZPRÁVY OD SOUSEDŮ

SOUSEDÉ

      KONCERT
Blues Klan 22

Přijďte si poslechnout a zaskotačit na songy od Beth 

Hart, Erica Claptona, Boba Dylana, Tracy Chapman, 

Etty James, Beatles a dalších blues-rockových hvězd.
 24. ČERVENCE OD 19 HODIN 

KC Beseda Klánovice

          KINO
Hrabě Monte Christo (FR 2024, rež. A. de La Patellière, 

M. Delaporte)
 29. SRPNA OD 19.30 HODIN 

KC Beseda Klánovice

      KONCERT
Ondřej Gregor Brzobohatý a Matouš Kobylka

Temperamentní dvojice: hudebník, skladatel, textař 

a známý herec v doprovodu skvělého saxofonisty. 
 2. ZÁŘÍ OD 19 HODIN 

KC Beseda Klánovice

      OBECNÍ AKCE
Květnický ušák / Soutěže i hry pro děti a dospělé
 7. ZÁŘÍ OD 9 HODIN

Louka u rybníka

ZTRACENÉ MOSTY 
V KVĚTNICI

„Ztracené mosty“ je soubor fotografií, který představuje staré 
kamenné mosty postavené přes potoky a řeky na důležitých    
obchodních cestách, ve středech vesnic a v zámeckých obo-
rách. Tyto mosty již neslouží svému původnímu účelu a postupně 
zarůstají vegetací. Výstava přináší nejen estetický zážitek, ale 
také připomíná historický význam těchto staveb, jež jsou svědec-
tvím o schopnostech našich předků.  Fotograf Petr Krejčí, autor 
výstavy, využívá pro zdůraznění tajemné a nostalgické atmosfé-
ry techniku lightpainting. Jednotlivé části mostů a jejich okolí 
jsou postupně nasvěcovány ruční svítilnou a výsledná fotografie 
je sestavena z mnoha dílčích záběrů. Výstava vzniká v souvis-
losti a v čase záchrany barokního mostu v Květnici přes potok 
Výmola, který má být zcela odstraněn a nahrazen betonovým 
prefabrikátem. Proti tomuto záměru se zvedla vlna odporu, kte-
rá vyústila v petici za „Zachování barokního mostu v Květnici“, 
již inicioval sochař Kryštof Hošek. Výstavu je možné navštívit do 
28. července, víc na fcb profilu Květnický mlýn.

BĚCHOVICE  / areál Staré pošty
Jedeme na teambuilding (ČR 2024)
 14. ČERVENCE OD 21 HODIN 

KVĚTNICE / park Proutnice
Jedeme na teambuilding (ČR 2024)

 9. ČERVENCE OD 21.45 HODIN 

Zahradníkův rok (ČR 2024)
 13. SRPNA OD 21 HODIN 

Kocour v botách: poslední přání (USA 2022)
 30. SRPNA OD 20.30 HODIN 

ÚVALY  / prostranství pod kostelem

Sladký život (ČR 2024) 
 19. ČERVENCE, PO SETMĚNÍ 

Zahradníkův rok (ČR 2024)

 9. SRPNA, PO SETMĚNÍ 

Matka v trapu (ČR 2024)
 23. SRPNA, PO SETMĚNÍ 

Oppenheimer (USA, GB 2023)
 6. ZÁŘÍ, PO SETMĚNÍ 

NETRADIČNÍ LETŇÁKY V PRAZE:

LETNÍ KINO KINSKÁ
České i světové filmy z artové produkce, sem tam i nějaká 

klasika. Promítá se na zeď Letohrádku Kinských na Smícho-

vě. Pět projekcí týdně (út-so), program na letnikinokinska.cz

PRAGOVKA GALLERY
Kino v areálu bývalé fabriky ve Vysočanech přináší kombi-

naci úspěšných filmů z běžné distribuce a výběr oceněných 

filmů. Letošním hlavním tématem je „Růst a půst“. Projekce 

vždy v úterý po setmění, info na FB profilu Pragovka Gallery. 
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TPGAS SERVIS S.R.O.

Revize a zkoušky plynového zařízení, tlakových nádob,            

servisní údržby a opravy plynových zařízení, kontroly      

a instalace spalinových cest, servisní kontroly klimatizací                           

a tepelných čerpadel.

ING. TOMÁŠ PINKAVA / TEL: +420 608 153 818
E-MAIL: PINKAVATOMAS@SEZNAM.CZ

OBKLADY, DLAŽBY,
REALIZACE KOUPELEN...

728 033 583
martin@lundak.cz

JUDr. Jiří Vyvadil, advokát
se zkušenostmi práva ústavního, občanského, trestního

e-mail: J.Vyvadil@seznam.cz, mobil: 606 647 760

nabízí právní pomoc

Mgr. Renata Prihoda, advokátka, 
zastoupení před soudy (civil a trest), smluvní 
dokumentace, nemovitosti, insolvence, rodinné právo 
(rozvody, jmění manželů, děti), obchodní společnosti. 

Tel: 602 962 374, email: flaskova@akjp.eu

ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU
NA SKLÁDKU!

Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd. 
Sami naložíme a odvezeme nepotřebné věci 

za rozumnou cenu.

Tel.: 773 484 056

STAVEBNÍ FIRMA BMS REKON, s.r.o.
Poličanská 1429, Újezd nad Lesy
Tel: 777 616 207, e-mail: bms-rekon@volny.cz

Provádí veškeré stavební práce: kompletní rekonstruk-
ce bytů, bytová jádra, dlažby, obklady, ploty, vinylové 
podlahy, zateplení fasád, zámkové dlažby, malířské 
práce aj.
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Den pro děti

ve spolupráci s MČ Praha 21
KDY: Sobota 31.8. 2024 od 13:00 do 18:00 / VSTUP ZDARMA

KDE: Multifunkční sportoviště (SKATEPARK), Újezd nad Lesy

PROGRAM: Soutěže o ceny / Zábavné atrakce a hry /  
Ukázky Taekwondo / Hudba / Občerstvení / Nábor nových členů

AKCE JE FINANČNĚ  
PODPOŘENA MČ PRAHA 21

www.kangsim.cz
kangsim dojang kangsim_dojang


